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Úvodní slovo starostky 
Vážení občané,
začíná nám nejkrásnější období v  roce, čas odpočinku, 
výletů a koupání, děti mají prázdniny a většina z vás si 
bere zaslouženou dovolenou.
Letní měsíce však v  Kovářově přinesou také mnoho 
nového. Začne výstavba budovy nové dětské skupiny 
a  rozsáhlá oprava budovy mateřské školy a DPS, která 
potrvá až do příštího léta. 
Menší opravy budou probíhat i  na  dalších místech – 
ve  škole, ve Vesci (oprava silnice) a  jinde. Všechny tyto 
práce směřují k  tomu, abychom si společně zlepšili 

prostředí, ve kterém žijeme. Bohužel si však vyžádají dočasná omezení, proto 
vás prosím o trpělivost a ohleduplnost.

Kromě stavebních prací nás čekají i kulturní akce, na které vás srdečně 
zvu. Přijďte například do  Hostína na  divadelní přehlídku, do  Předbořic 
na rockovou zábavu nebo na mezigenerační rozloučení s létem v Kovářově.

Užívejte si prázdniny plné slunce, radosti a odpočinku.
S přáním krásného léta 

Vaše starostka Gabriela Zítková



www.kovarov.cz 
FB Obec Kovářov 3

Tel.: +420 382 594 218
obec@kovarov.cz

Informace z obce

Zastupitelstvo obce 
Kovářov 

Dubnové zastupitelstvo
16.  dubna 2025  bylo hlavním bodem jednání 

schválení nového znění Opatření obecné povahy, které 
pojednává o zvýšení koeficientu na daň z nemovitých 
věcí pro stavby a pozemky využívané k rekreaci a 
brownfieldy. Nově zpracované „Opatření obecné 
povahy“, muselo být přepracováno dle platné metodiky 
vydané začátkem tohoto roku. 

Všechny stavby a  pozemky, na  které se  zvýšení 
koeficientu vztahuje, byly v přílohách zachovány, avšak 
nově rozděleny do  jednotlivých kapitol a  text byl 
ce lkově zes tručněn.Opatření obecné povahy 
je zveřejněno na webových stránkách obce. 

Dále bylo zastupitelům předloženo schválení dotace 
na rekonstrukci mateřské školy a domova pro seniory. 

Architektonická studie, Fasáda objektu DPS a MŠ  
Kovářov od Ing. Arch. K. Šťastné

V rámci přípravy na vybudování čistírny odpadních 
vod byly projednány nákupy pozemků v  tzv. 
Podchalupách. Tyto pozemky zajistí efektivnější řešení 
likvidace odpadních vod bez nutnosti přečerpávání 
z  každého jednotlivého stavení. Dalším tématem byly 
pozemky ve  Vesci pod kapličkou. Zastupitelstvo 
odsouhlasi lo bezúplatný převod od  Státního 
pozemkového úřadu.

Červnové zastupitelstvo
23.  června 2025  se  jednání zaměřilo především 

na  finanční otázky, které představila paní účetní         
Ing. Pavla Čapková. Seznámila zastupitelstvo s výsledky 
přezkoumání hospodaření, účetními závěrkami obce, 
přidružených příspěvkových organizací i  společnosti 
Služby obce s.r.o. 

Významným bodem programu bylo také projednání 
výstavby nové budovy pro dětskou skupinu. Toto téma 
je podrobně rozebráno v  článku „Dětská skupina 
v Kovářově“strana č. 5

Zastupitelstvo také projednávalo nákup a prodej 
pozemků v  katastrálních územích Kovářov, Zahořany, 
Vepice a Chrást u Zahořan.

 V  závěrečné části zasedání představili svou činnost 
předsedové obecních výborů. Zejména Výbor pro 
rozvoj a  údržbu místních částí se  zabýval žádostmi 
o  rozdělení rezervy. Podpořeny byly  žádosti Sboru 
dobrovolných hasičů Lašovice, Chrást a  Vesec, 
které podporu využijí na obnovu, rekonstrukce a údržbu 
svých částí obce.

Gabriela Zítková

Rada obce Kovářov: 
shrnutí jednání  
(duben–červen 2025) 

Rada obce Kovářov se  ve druhém čtvrtletí sešla 
pětkrát – 24.  dubna, 7.  května, 22.  května, 3.  června 
a  19.  června a  projednala celkem 78  bodů, které 
zahrnovaly různé oblasti od  žádostí o  příspěvky 
až po majetkové aj. záležitosti.

V  oblasti finančních darů a  podpor rada rozhodla 
většinou žádostem vyhovět, a  to částečně nebo v  plné 
výši. Tradičně podpořila místní dobrovolné hasiče 
a  myslivecké sdružení částkou 7  000  Kč každému,    
MAS - SP  obdržela 15  000  Kč z  požadované částky 
30  000  Kč až 50  000  Kč. Kromě toho byla schválena 
mimořádná finanční pomoc 50  000  Kč pro TJ ZD 
Kovářov a 54  000 Kč (2  000 Kč/27 žáků) pro budoucí 
prvňáčky základní školy – celkový objem těchto 
příspěvků činil 110 000 Kč.

Rada také projednala rozpočtová opatření č. 5, 6 a 7, 
která umožnila přerozdělení finančních prostředků 
na opravy, investice a provozní potřeby.

Program jednání zahrnoval požadavky občanů 
týkající se zajištění veřejného pořádku, narovnání 
majetkových vztahů a připojení domů na infrastrukturu 
(vodovod, kanalizace). 

Dále rada vzala v  potaz a  zohlednila doporučení 
a podněty z Kontrolního výboru, především ve věcech 
hospodaření obce, kontrol usnesení  a zadávání zakázek.

Velkou část jednání tvořilo poskytování dotací 
a  vyhodnocení výběrových řízení na  obecní akce — 
například na  opravy komunikací, DPS nebo výstavbu 
dětské skupiny. 

Rada také posuzovala žádosti o  pronájem bytových 
jednotek v  Domě s  pečovatelskou službou (DPS) 
a  dalších obecních objektech, přidělovala je, případně 
zařadila žadatele do pořadníku.

Gabriela  Zítková
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na  Živou krajinu nebo na  mě. Postupovali bychom 
obdobným způsobem s využitím dotací.

  Petr Janeček

Větrné elektrárny, 
aktuální téma pro naši 

obec 
Obnovitelné zdroje energie se  v  posledních letech 

stávají stále důležitějším tématem. Také obec Kovářov 
byla oslovena dvěma společnostmi, které zvažují 
výstavbu větrných elektráren na našem území. Vedení 
obce mělo možnost se  seznámit s  jejich záměry a nyní 
je  důležité, aby se   k   tématu podrobně dostali také 
zastupitelé.

Jedná se  o  rozsáhlejší rozhodnutí, které může 
ovlivnit podobu krajiny i  život v  obci v  budoucích 
deseti let ích. Proto považujeme za  nezbytné, 
aby  se  o  této problematice vedla věcná a  otevřená 
diskuse. Kvalifikované rozhodnutí může být učiněno 
pouze na  základě získaných dostatečných informací 
a porovnání výhod i případných rizik.

Ilustrační foto

Obec Kovářov není v této věci osamocena. Podobné 
nabídky dostávají i  okolní obce a  je pravděpodobné, 
že  se větrné elektrárny stanou běžnou součástí krajiny 
v  celé republice. V  současnosti však ještě existuje 
prostor pro vyjednávání a  stanovení vhodných 
podmínek pro obec. Do budoucna budeme čelit situaci, 
kdy legislativa-zákon výrazně omezí pravomoci obcí 
tyto záměry ovlivňovat.

Z  tohoto důvodu považujeme za  důležité, 
aby  se  zastupitelé aktivně zapojili do  plánovaných 
jednání. První jednání se  pro zastupitele uskuteční 
01.07. 2025.  

Gabriela Zítková

Veřejné jednání:  
Komplexní 

vodohospodářské studie 
(KVS) Kovářov 

Ve středu 21.  května proběhlo v  kinosále veřejné 
představení KVS Kovářov koordinátorkou projektu 
Živá krajina paní Michalíkovou a paní Jurovou. Přesný 
název dotačně podpořené akce je Komplexní 
vodohospodářská studie adaptace krajiny na  změnu 
klimatu a celoplošnou zádrž vody dle podmínek výzvy 
č. 3 z NPO POPFK pro obec Kovářov. Kompletní studie 
je online přístupná v  aplikaci mapotip. Odkaz 
na mapotip je možné najít na webových stránkách obce 
Kovářov, kde se  aktivuje záložka Vodohospodářská 
studie. Na  jednání přišlo několik desítek občanů, kteří 
se dozvěděli základní informace o studii a dále o dvou 
prvních realizacích. Jednou akcí je úprava mokřadu 
u  Žebráčku, tedy na  místě pod koupalištěm směrem 
na  samotu Budař – Zeměráj. Bude zde docházet 
ke  zkapacitnění zádrže vody pomocí terénních úprav 
a  skládání mrtvého dřeva. Na  tuto akci máme 
vytvořený projekt a  obdrželi jsme i  z AOPK 
100% dotaci ve výši cca 125  tis Kč. Druhou akcí bude 
vytvoření tůně u Pelech na  stávající zamokřené louce. 
Snahou je zadržet vodu v  krajině na  co možná 
nejvyšším terénním místě, aby voda hned odtekla 
zatrubněnou stokou do  Žebrakovského potoka. 
Stejným způsobem jsme získali 100% dotaci z AOPK 
ve  výši cca 234  tis Kč. Zájemcům bude umožněno 
účastnit se  těchto akcí a  včas budeme informovat 
o termínech realizací.

Situační výkres Tůně - Pelechy

Pokud by někdo zjistil na online aplikaci mapotip, 
že jeho pozemky jsou vhodné pro další úpravy, a měl 
by zájem na realizaci v dalších letech, může se obracet 

Informace z obce
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Dětská skupina a její 
pokračování 

Dotace
 Dotační výzva vyhlášená Ministerstvem práce 

a  sociálních věcí na podporu vzniku dětských skupin, 
do které se obec Kovářov přihlásila, byla úspěšná. Obec 
obdržela dotaci ve  výši 11  013  804  Kč. Nová budova 
dětské skupiny vznikne v  areálu mateřské školy, 
konkrétně na její jihozápadní straně.

Budova
 Výstavba dětské skupiny začne v průběhu letních 

prázdnin, přičemž s  dokončením včetně kolaudace 
se  počítá v  březnu 2026. Provoz by měl být zahájen 
1. dubna 2026.

Objekt bude samostatně stojící, oplocený, s  vlastní 
terasou a  herními prvky určenými pro nejmenší děti. 
Interiér bude plně přizpůsoben potřebám dětí ve věku 
od 1 do 3  let (s  možným přesahem), tedy vybaven 
přebalovacími pulty, postýlkami a  odpovídajícím 
sociálním zařízením. Stravování bude zajišťováno 
z  mateřské či základní školy. O  děti se  budou starat 
kvalifikované pečující osoby – ideálně s   pedagogickým 
či zdravotnickým vzděláním.

Provoz dětské skupiny při mateřské škole
 Aby mohla obec dětskou skupinu provozovat, musí 

ji zaregistrovat v  systému dětských skupin. Zákon 
o dětských skupinách prošel v   letošním roce několika 
změnami – některé již vstoupily v platnost, jiné začnou 
platit od  roku 2026. Metodika zatím nebyla ze  strany 
ministerstva zveřejněna a  i samotní odborníci aktuálně 
nedokážou odpovědět na  všechny dotazy související 
s  provozem. Přesto jsme schopni nastínit základní 
rámec fungování budoucí dětské skupiny v  Kovářově.

Dětská skupina bude provozována při mateřské 
škole, což si vyžádá změnu zřizovací listiny – buď jako 
hlavní, nebo doplňkovou činnost, podle toho, co bude 
pro obec a provoz dětské skupiny výhodnější. Provozní 
doba bude shodná s  mateřskou školou.

Zaměstnány budou minimálně dvě pečující osoby, 
ideálně na  plný úvazek. Jejich pracovní náplní bude 
nejen přímá péče o  děti, ale i  zajištění provozních 
záležitostí – výdej stravy, plánování aktivit, 
administrativní úkony a případně úklid. Výše úvazků 
bude záviset na počtu přihlášených dětí.

Přihlašování dětí
 Děti bude možné přihlásit do   dětské skupiny 

dvěma způsoby:
 a ) průběžně , podáním př ih lášky př ímo 

u poskytovatele – ředitelky mateřské školy;

 b) v  rámci zápisu do mateřské školy – v  případě, 
že  dítě ve  školním roce dosáhne dvou let a  nebude 
do  MŠ přijato (např. z  kapacitních důvodů), bude 
mu nabídnuto místo v  dětské skupině.

Zápis bude formalizován podpisem smlouvy 
s poskytovatelem služby, tedy mateřskou školou. Výše 
tzv. školkovného může dosáhnout maximálně 
1/3  minimální mzdy, tedy až 6  000  Kč měsíčně. 
O  p ř e s n é v ý š i p o p l a t k u r o z h o d n e o b e c 
až po vyhodnocení provozních nákladů.

Gabriela Zítková

Asistenční vouchery 
Jihočeského kraje – 

Energetika:  
Využití geotermální energie z  bývalé 

těžební jámy č. 59 pro vytápění ZŠ  
V průběhu června firma Fingeo s.r.o. pod vedením 

pana RNDr. Svatopluka Šedy zahájila hydrogeologický 
průzkum jámy č. 59 na  vrchu Lipný. První byla 
provedena kamerová zkouška do 140 m hloubky, která 
prokázala stabilní stěny šachty a  voda je v  celém 
prostoru průhledná. Dalším krokem byla čerpací 
zkouška, při které jsou snímány potřebné parametry 
do zařízení pro sběr a ukládání dat (Datalogger). Během 
čerpací zkoušky s  max. množstvím 1m3/h  dochází 
ke  snížení hladiny řádově o  centimetry. Do  půlky 
července budou práce ukončeny včetně vyhodnocení 
výsledků. Tento průzkum bude sloužit jako základní 
podklad zadání studie proveditelnosti, která bude řešit 
samotný návrh způsobu vytápění základní školy 
tepelným čerpadlem (voda-voda). Práce na  studii 
budou probíhat do konce září a  zároveň budeme řešit 
dotační podporu případné realizace.

Petr Janeček

Přístup do  areálu MŠ a DPS 
v  době stavby budovy dětské 

skupiny

Po dobu stavby dětské skupiny budou 
návštěvníci mateřské školy a DPS využívat 
vstup ze zadní strany areálu - od kotelny. 

Přední dvorek bude po dobu stavby 
uzavřen, a to i pro návštěvníky dětského 

Informace z obce
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Informace z obce

Dotační tituly 
V minulém vydání Kovářovského zpravodaje jsme vás podrobně informovali o dotačních žádostech, které obec 

podala na  přelomu roku 2024 a 2025. U  některých z  nich již známe výsledky. V  následující tabulce přinášíme 
přehled schválených dotací: Uvádíme, kdy budou jednotlivé projekty realizovány, z  jakých zdrojů budou 
financovány a v jaké výši byla podpora přiznána.

Gabriela Zítková

NÁZEV DOTACE A  
POSKYTOVATELE

CELKOVÉ 
NÁKLADY NA 
 REALIZACI

VÝŠE 
POŽADOVANÉ 

DOTACE

VÝŠE 
POSKYTNUTÉ 

DOTACE 

PLÁNOVANÁ 
REALIZACE

ZDROJE 
FINANCOVÁNÍ 

Jihočeský kraj

Oprava silnice ve 
Vesci

1 454 623 700 000 366 817 7/2025 -8/2025 Dotace  + 
Obec 653 763 Kč

Smíšená alej ve 
Vladyčíně

90 218 90 218 90 218 Podzim 2025 Dotace

Obnova turistického 
značení na 
Kovářovsku

200 000 100 000 60 000 7/2025 -9/2025 Dotace + 
Obec 60 000 Kč

Filtr pro odstranění 
pesticidů

577 581 404 306 0 II. pol./ 2025 Obec 577 581 Kč

Obnova vodovodu 
„Džínova ulice“

1 628 885 1 140 220 600 000 2026 Dotace +  
Obec 1 028 885 Kč

Klub Kovařík 90 158 85 650 30 000 Rok 2025 Dotace + 
Obec min.60 000Kč

Kaplička ve 
Struhách

157 814 78 900 70 000 7/2025 -9/2025 Dotace +  
Obec 78 914 Kč

Modernizace obecní 
knihovny

150 124 75 000 23 000 7/2025 -9/2026 Dotace + 
Obec 46 000 Kč

JPO5/SDH 127 291 89 000 0 (1. náhr.)
7/2025 


- 

9/2024

Dotace +  
Obec  
min. 200 000 KčJPO5/SDH 200 335 140 000 110 000

JPO3/SDH 257 564 180 000 0 (15. nárh.)

Agentura ochrany přírody a krajiny - Národní plán obnovy

Tůně - Pelechy 125 974 125 974 125 974 II. pol./2025 Dotace

Mokřady Kovářov 
(Žebráček)

234 988 234 988 234 988 II. pol./ 2025 Dotace

Ministerstvo práce a sociálních věcí

Dětská skupina 11 808 053 11 808 053 11 013 804 7/2025-3/2026 Dotace

Ministerstvo kultury

Oprava kalvárie 
Kovářov

448 305 296 000 296 000 7/2025-9/2025 Dotace + 
Obec 152 305 Kč

Ministerstvo pro místní rozvoj

St. úpravy objektu v 
Předbořicích

4 575 663 1 162 556 0 II.pol./2025 - I. 
pol./2026

Obec 4 575 663 Kč
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Dotační výzva: Projektová 
dokumentace: barokní 

fara Kovářov 
V  červnu letošního roku podala Obec Kovářov 

žádost o dotaci na zpracování projektové dokumentace 
k  rekonstrukci barokní fary. Výzvu vyhlásilo 
Ministerstvo pro místní rozvoj ČR v  rámci programu 
Podpora obnovy a  rozvoje regionů, konkrétně pro 
hospodářsky a sociálně ohrožená území. Obec Kovářov, 
která spadá do  ORP Milevsko, je do  této oblasti 
zařazena.

Barokní fara - Kovářov

Zpracování dokumentace je pro mnoho obcí 
finančně náročné, přesto nezbytné pro budoucí rozvoj 
a  renovaci. Tato výzva tak obci umožnila učinit krok 
směrem k  obnově důležitého objektu, který může 
v  budoucnu plnit reprezentativní a  kulturně-
společenskou funkci.

Předmětem žádosti je příprava projektové 
dokumentace pro kompletní rekonstrukci budovy fary, 
která je nemovitou kulturní památkou a  představuje 
významný historický i urbanistický prvek obce. Cílem 
je připravit rekonstrukci, která zachová historickou 
hodnotu objektu a  zároveň umožní jeho dlouhodobě 
udržitelné a funkční využití.

Projekt počítá s  celkovou obnovou budovy včetně 
energetických úspor, modernizací stávajících rozvodů 
(elektřina, voda, odpady, datová síť) a  zároveň 
se  zachováním původní funkce budovy. Důraz 
je kladen na bezbariérový přístup, vybudování nového 
sociálního zázemí a  respektování historického 
charakteru fary, s ohledem na plánovanou rekonstrukci 
kulturního domu a jejich vzájemné propojení.

V objektu by měla vzniknout stálá muzejní expozice 
zaměřená na historii Kovářovska, zároveň by zde sídlil 
kulturní referent a bylo by zde zřízeno malé informační 

centrum. V  horním patře by měla být zachována 
obřadní síň. Obnova budovy by zároveň umožnila 
n á v r a t o b e c n í k n i h o v n y – o v š e m p o u z e 
za předpokladu, že bude bezpečně propojeno centrum 
obce (zejména v  oblasti přechodu přes křižovatku), 
aby byl celý prostor dostupný a bezbariérový.

V  případě získání dotace bude projektová 
dokumentace včetně vizualizace představena 
v  polovině roku 2026. Samotná realizace bude závislá 
na  schválení stavebního úřadu a  na  financování, 
přičemž se  předpokládá 50–70% krytí nákladů 
z  dotačních zdrojů (např. muzejnictví, knihovnictví, 
bezbariérovost, ochrana památek).

Gabriela Zítková

Vyhodnocení první topné 
sezóny kotle na štěpku v 

MŠ a DPS Kovářov 
Nový automatický kotel na  štěpku obstál v  první 

topné sezóně bez obtíží. Při zahájení chodu nového 
kotle se  vyskytly drobné úniky vody ze  stávajících 
radiátorů, protože došlo ke  zvýšení tlaku v  otopné 
soustavě. Také bylo zapotřebí vychytat způsob 
naskladňování štěpky do skladu. Další činnost ohledně 
provozu kotle pak již byla bezproblémová. Hlavní 
obsluhu kotelny a návoz štěpky zastává Ondřej Brůžek, 
za což mu patří poděkování. 

Po ukončení topné sezóny také známe provozní 
náklady, které dopadly lépe než teoretické odhady 
uvedené na zastupitelstvu obce a ve zpravodaji 3/2024.

Sezóna 2023-2024 (starý kotel)
Uhlí (359q)                     233.033,-Kč
vč. dopravy
Práce obsluhy               170.000,-Kč
Celkem                            403.030,-Kč

Sezóna 2024-2025 (nový kotel)
Štěpka (200m3)            123.420,-Kč
doprava                           7.400,- Kč
Práce obsluhy               50.000,-Kč
Celkem                            180.820,-Kč

Ze srovnání topných sezón je patrné, že moderní 
kotelna neklade takové nároky na obsluhu a také nákup 
štěpky vychází mnohem levněji než uhlí. Tato akce 
přinesla nové efektivní a ekologické vytápění s výrazně 
nižšími provozní náklady.

Petr Janeček

Informace z obce
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Podpora vědy a výzkumu 
Obec Kovářov plánuje podpoř i t 
vědeckou činnost České astronomické 
společnosti, která má v úmyslu umístit 
na  svých pozemcích v  katastrálním 
území Zahořany u Kovářova, v  lokalitě 
nezatížené světelným smogem, zařízení 

pro monitorování oblohy.
Součástí tohoto záměru je instalace několika 

samostatně fungujících jednotek: monitorovací stanice 
ce loevropské s í tě , robot ického dalekohledu 
pro  sledování proměnných hvězd a  exoplanet, 
hydrometeorologické měřicí stanice, srážkoměru 
a  kamerového systému s  panoramatickou kamerou. 
Všechna zařízení budou energeticky soběstačná 
a napájená výhradně z obnovitelných zdrojů.

Obec může projekt podpořit především tím, 
že zajistí obnovu staré polní cesty vedoucí k dotčeným 
pozemkům. Tím bude umožněn lepší přístup 
a  manipulace s  technikou při instalaci i  následném 
provozu zařízení.

Gabriela Zítková

Revitalizace zeleně 
„Na Planinách“ 

Byla dokončena projektová dokumentace k  obnově 
veřejného prostranství „Na  Planinách“, kterou 
z p r a c o v a l a I n g . P e t r a P i c h o v á . V z h l e d e m 
k  připravenosti projektu by bylo možné přistoupit 
k realizaci, nicméně s ohledem na rozpočet obce a vyšší 
náklady jsme se  po dohodě s  iniciátory rozhodli 
postupovat po etapách.

V  první fázi provede obec úpravu terénu 
a  zarovnání povrchu. Následně bude podle projektu 
vybudována maltová cesta a  na  konci roku dojde 
k  výsadbě naplánovaných stromů. Druhá etapa, která 
zahrnuje výsadbu keřů a květin, je plánována na příští 

rok – pravděpodobně zároveň s  vybudováním 
zpevněné plochy pro kontejnery na tříděný odpad.

Projekt je konzultován s místními, kteří se  do jeho 
přípravy aktivně zapojili: přicházeli s  nápady, 
připomínkovali dokumentaci a zároveň projevili ochotu 
pomoci i  s vlastní realizací. Vedení obce si jejich 
iniciativy velmi váží a děkuje všem za  aktivní přístup 
a ochotu přispět ke zlepšení veřejného prostoru.

Gabriela Zítková

 Trail bikes na Koňském 
vrchu 

Parta mladých kamarádů vytvořila na  Koňském 
vrchu trať pro sjezd na  kole. Byli jsme o  tom 
informovaní od  správce lesa, zástupcem Lesy Písek. 
Tento nápad využití terénního úseku nad bývalou 
pískovnou pro vytvoření trailu vnímáme pozitivně. 
Jedná se o moderní a v České republice rozšířený sport. 
Vzhledem k  tomu, že se  jedná o  obecní pozemky, 
uvažujeme, jak tento záměr podpořit a nastavit pravidla 
pro veřejné využití. Oslovili jsme specializovanou 
firmu, která se  zabývá stavbami trailů a  vším, 
co  je k  tomu zapotřebí. Po prvním zhlédnutí byla trať 
ohodnocena jako dobře navržená a  postavená. 
V současné době však není dovolené trať používat, než 
budou dořešeny doporučené kroky (jednání s  úřady, 
provozní řád, značení apod.).

   Petr Janeček

Pořízení nového vozidla 
pro obec Kovářov 

Po deseti letech bylo pořízeno nové obecní vozidlo 
značky ŠKODA Kamiq. Modrý vůz ŠKODA Fabia 
zůstává nadále k  dispozici pro potřeby obce. Naopak 
automobil Ford Fiesta, který byl získán formou 
bezúplatného převodu, byl nabídnut k  odprodeji 
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obálkovou metodou. Pokud se v době vyvěšení záměru 
nikdo nepřihlásí, bude vůz následně nabídnut k prodeji 
prostřednictvím autobazarů.

Gabriela Zítková

TECHNICKÉ ODDĚLENÍ, 
SPRÁVA A ÚDRŽBA 

MAJETKU 

Přeložení sítě nízkého napětí
V  obci došlo ke  dvěma přeložkám sítě nízkého 

napětí kabelem do země. První proběhla v Lašovicích, 
kde bylo vedení přeloženo ve spodní části návsi a podél 
silnice vedoucí na  Kovářov. V  rámci této akce byla 
s  realizační firmou dohodnuta také obnova veřejného 
osvětlení, které bylo v  těchto místech nedostatečné. 
V  Lašovicích přibydou tři nové lampy veřejného 
osvětlení – jedna u  bytového domu (bývalé školy), 
druhá na novém sloupu u autobusové zastávky a třetí  
u cesty na hřiště. U  domu čp. 1  bylo původní světlo 
umístěné na střeše stavení, sejmuto a nahrazeno světlem 
na  novém sloupu. Dále došlo k  opravám dvou lamp 
veřejného osvětlení u  silnice vedoucí z  návsi k  lomu. 
Současně byl instalován stmívací senzor pro efektivnější 
řízení osvětlení.

Druhá přeložka nízkého napě t í probíhala 
v Kovářově pro areál ČOV Kovářov.

Několikadenní omezení silničního provozu 
v  „Podchalupách“ bylo z  důvodu realizace elektrické 
přípojky pro budoucí areál ČOV Kovářov. S  touto akcí 
provedla distribuční společnost EG.D  také pokládku 
vedení NN do země a vzdušné vedení bude v této části 
Kovářova zrušeno.

V  těchto dnech byla dokončena projektová 
dokumentace na „ČOV a kanalizace Kovářov“ a čekáme 
na  vydání stavebního povolení. Následně budeme 
jednat o možnostech žádání o dotaci

Gabriela Zítková, Petr Janeček

Oprava střechy čp. 80
Během vydatných 

dešťů na  přelomu 
května a  června bylo 
nahlášeno zatékání 
d o  j e d n o t k y 
b y t o v é h o d o m u 
čp.  80 nad školní 
jídelnou. Krytina nad 
š k o l n í j í d e l n o u 
je  z méně obvyklého 
materiálu, a  proto je 
velmi obtížné sehnat 
p o k rýv a če , k t e ř í 
b y  s e  d o o p r a v 
p u s t i l i . V  t o m t o 
případě jsme měli 
v e l k é š t ě s t í , 
že se v obci našli ochotní pokrývači, kteří nás neodmítli 
a poškozenou krytinu opravili.

Dopravní značení
 V  obci probíhá instalace nového dopravního 

značení a  opravy stávajících značek. Nové značky 
osazuje specializovaná firma, zatímco opravy 
a doplnění stávajících značek zajišťují technické služby 
obce ve spolupráci s obecním strážníkem.

N o v é d o p r a v n í z n a č e n í b y l o u m í s t ěn o 
v  Předbořicích, konkrétně označení obce při vjezdu 
od Březí a výjezdu směrem na  Jalovčí. Další dopravní 
značka bude instalována při vjezdu do  tzv. Planin 
u domu čp. 106. Tato značka bude umístěna společně 
s plánovanou úpravou křižovatky při výjezdu z Planin 
u  čp. 38. Úprava je navržena, ale v  současné době 
čekáme na její schválení.

Obec zároveň zaznamenává řadu podnětů 
od  občanů týkajících se  značení a  úprav provozu 
v  jednotlivých místních částech. Tyto podněty 
shromažďuje obecní strážník, který je bude dále 
vyhodnocovat ve spolupráci s Policií ČR.

Oprava oplocení školního hřiště
Na školním hřišti při základní škole byl zjištěn 

nevyhovující stav oplocení. Technické služby proto 
musely přistoupit k  opravě zídky, která odděluje 
pozemek školy od  pozemku zdravotního střediska. 
Základ plotu byl v  těchto místech vyvalený a plotové 
dílce silně zkorodované.

Pracovníci technických služeb ve  spolupráci 
s  bagristou Petrem Šindelářem odstranili původní 
základovou desku a  nahradili ji novou betonovou 
základnou. Následně byla vystavěna nová zídka. 
Plotové dílce si řešili vlastníci sousedního pozemku 
na základě Smlouvy o zřízení služebnosti.

Do budoucna se počítá s postupnou opravou celého 
oplocení školního hřiště.

Informace z obce
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Vodovod v Lašovicích
Ve druhé polovině měsíce došlo k  výraznému 

úbytku vody ve  vodárně v  Lašovicích. Vzhledem 
k  přetrvávajícímu suchu, studny, které obec využívá 
k  napájení vodovodní sítě, nemají dostatečný přítok 
vody. Z tohoto důvodu byl do systému připojen záložní 
vrt, který sice disponuje dostatečným množstvím vody, 
ale její obsah má zvýšené hodnoty železa.

Hodnoty železa nepřekračují limity, nicméně při 
kontaktu se  vzduchem může docházet k  oxidaci, což 
se může projevit zbarvením vody. Kvalitu vody budeme 
pravidelně sledovat a v případě, že se stav podzemních 
vod ve studnách zlepší, záložní vrt bude opět odpojen.

Sběrná místa bioodpadu
Vedoucí technických služeb společně s členy výboru 

pro rozvoj místních částí a  obcí pracují na  určení 
vhodných sběrných míst pro biologicky rozložitelný 
odpad v  jednotlivých lokalitách obce. Cílem je vytvořit 
místa, kam budou moci občané svážet trávu, listí 
a větve.

Sběrná místa by neměla být umístěna přímo 
v  centrálních částech obcí a  měla by být přirozeně 
odcloněna zelení – například keři nebo stromy – tak, 
aby nenarušovala vzhled dané lokality. Biologický 
odpad by z  těchto míst byl následně v  pravidelných 
intervalech odvážen na  centrální skládky, kde dochází 
k jeho dalšímu zpracování.

Technické služby v Kovářově mají nový stroj 
– nakladač MultiOne

Na přelomu května a  června byl technickým 
službám obce předán nový nakladač MultiOne 11.6S. 
Tento stroj bude nejvíce využíván v období sečení trávy, 
kdy může být osazen mulčovačem a  pracovat 

i  v  o b t í ž n ě 
p ř í s t u p n é m 
terénu.
Součástí výbavy 
jsou dvě lžíce – 
j e d n a p r o 

nakládání např. štěpky a druhá univerzální 3v1, která 
umožňuje i  úpravy terénu. MultiOne je vhodný také 
pro práci v  lese, kde bude využíván zejména díky 
kleštím na manipulaci s kládami. Další využití najde při 
třídění kompostu, kde bude nasazena speciální třídicí 
lopata. Na  tento stroj bude možné pořizovat i  jiná 
příslušenství, které bude obec postupně zakupovat, aby 
byl stroj co nejvíc využívaný.

Obsluhu stroje zajišťují pracovníci technických 
služeb, kteří byli na  jeho provoz řádně proškoleni. 
Školení absolvovali všichni zaměstnanci - muži 
s řidičským oprávněním skupiny B.

Komunální technika Obec Kovářov

V prvním červnovém týdnu získají Technické služby 
obce Kovářov nový traktor Seco Starjet UJ 102-23 P6 4x4 
PRO, křovinořez FS 361 C-EM, vyvětvovací pilu HT 105 
a přilbovou soupravu Advance Vent. Tuto komunální 
techniku se podařilo pořídit díky dotaci ze Státního 
zemědělského intervenčního fondu, kterou obec podala 
prostřednictvím Místní akční skupiny Střední Povltaví.

Předání techniky proběhne formou odborné 
vzdělávací akce pro veřejnost za účasti manažerek 
Místní akční skupiny Střední Povltaví. Akce neboli den 
otevřených dveří, se uskuteční v areálu Technických 

Informace z obce

Obec Kovářov důrazně zakazuje 
všem odběratelům vody z obecních 
vodovodů napouštění bazénů, mytí 
vozidel a jakékoliv plýtvání vodou 

z vodovodního řadu. Zalévání zahrad je 
možné provádět pouze z alternativních 
zdrojů – např. dešťovou vodou ze sudů.

Děkujeme za pochopení 
a ohleduplnost vůči ostatním 

odběratelům.

Převzetí nového stroje
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služeb Kovářov čp. 114, a může se ji zúčastnit široká 
veřejnost. Všichni zájemci o prohlídku nové techniky 
jsou srdečně vítáni. Den a hodina budou upřesněny 
na webových stránkách obce Kovářov a Facebooku. 

Výčet činností technických služeb
Další činnosti vykonávané zaměstnanci technických 

služeb ve  dvou třetinách letošního roku zahrnovaly 
opravy cest, konkrétně v  lokalitách Kotýřina – hráz 
a  ke  mlýnu u  Kovářova, přesunutí kontejnerů 
na  Radavě na  obecní pozemek s  lepší přístupností 
pro  svozovou firmu, úpravu skládky s  bioodpadem 
v Zahořanech a kompostu v Kovářově, přesunutí prken 
a houpačky z areálu mateřské školy v místech, kde bude 
probíhat výstavba budovy dětské skupiny, a také bílení 
kapličky v  Žebrákově. Dále probíhalo vyklízení 
a  údržba bytů v  domě s  pečovatelskou službou 
v Kovářově, oprava střešního okna na obecním úřadu, 
opravy a  čištění obecních vývěsek, nástěnek 
a pravidelná údržba a servis strojů.

Pravidelně byla prováděna také údržba a  kontrola 
dětských hřišť v  Předbořicích, Lašovicích, Vladyčíně 
a  Zahořanech, včetně drobných oprav a  zajištění 
bezpečnosti herních prvků.

V oblasti péče o zeleň se  technické služby zaměřily 
na  odstranění starých a  suchých stromů, na  jejichž 
nebezpečný stav upozornili občané (např. v  Hostíně 
a  Zahořanech), a  na  pravidelné sečení veřejných 
prostranství, jako jsou parky, návsi, hřbitovy či příkopy 
podél místních komunikací.

Součástí pravidelné činnosti je také odvoz 
kontejnerů na  tříděný odpad (tzv. zvonů) a  odvážení 
odpadů ze sběrného místa na příslušné skládky.

Gabriela Zítková

Obecní policie 
Obecní policie Kovářov se  za druhé čtvrtletí roku 

2025 podílela na  několika kulturních a  společenských 
akcích, ať už to byl sraz veteránů, nebo folklorní 

festival, kde bylo zapotřebí zajistit provoz vozidel 
a bezpečnost občanů na těchto akcích.

Dále se obecní policie na  základě vlastní činnosti 
a  nemalého počtu podnětů od  občanů Kovářovska 
zabývá postupnou obnovou a  doplněním chybějících 
dopravních značek v  celém katastru obce Kovářov. 
Podněty občanů k  instalaci zrcadel, popřípadě snížení 
rychlosti v  některých obcích je v  řešení s  dopravním 
inspektorátem v Písku.

 Probíhá modernizace Kamerového systému 
v Kovářově a také dojde k instalaci nových kamerových 
systémů například před Základní školou v Kovářově, 
na  hřbitově v  Lašovicích, kontejnerovém místě 
v  Žebrákově a  dalších. V  Lašovicích probíhá instalace 
informativního radaru k měření rychlosti projíždějících 
vozidel ve směru od kamenolomu.

Obecní policie Kovářov převzala zajištění 
bezpečnosti práce a  požární ochrany technických 
služeb a  sběrného dvoru Kovářov. Byly zajištěny nové 
revize tlakových nádob, zvedacích zařízení. Proběhla 
školení zaměstnanců v rámci bezpečnosti práce, včetně 
provedení vazačských a  jeřábnických zkoušek 
u vybraných zaměstnanců.

Ve druhém čtvrtletí letošního roku doš lo 
na Kovářovsku celkem ke čtyřem dopravním nehodám. 
Na  řešení všech těchto dopravních nehod se  obecní 
policie podílela, ať už asistencí policii ČR, zajištěním 
kamerových záznamů, nebo samotným zajištěním 
pachatelů dopravních nehod.

Dále došlo k  volnému pobíhání koní v  obci 
Předbořice a  Jalovčí a  k pohybu labutí rodinky 
na  vozovce směrem na  Milevsko, kde musel být 
zastaven provoz a  labutě byly bezpečně odvedeny 
na vodní plochu.

Obecní policie se  v  červnu účastnila dopravní 
výchovy žáků 4.  třídy Základní školy Kovářov 
na  dopravním hřišti v  Milevsku. Po  splnění testů 
a  praktické výuky dostali žáci od  obecní policie 
Kovářov průkaz mladého cyklisty.

Co se  týče dopravy a zejména parkování na území 
Kovářova, neustále dochází na  různých místech 
v  Kovářově k  parkování v  protisměru, nejčastěji 
k  tomuto přestupku dochází u  Kovářovské pekárny 
a v Nové ulici.

Dále upozorňuji na  nerespektování dopravního 
značení - místa vyhrazeného pro invalidy u  bytovky 
číslo popisné 230-231 a  nerespektování dopravního 
značení samotných parkovacích míst na  této adrese. 
Jedno vyznačené parkovací místo je pro jedno vozidlo. 
Žádám řidiče všech vozidel, aby se  vyvarovali výše 
uvedených i  j iných dopravních p řes tupků , 
aby nemuselo docházet k udělování pokut.

Strážník obecní policie Kovářov Tomáš Navrátil, tel: 
720857103, mail: policie@kovarov.cz

Informace z obce
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Šerpování našich 
budoucích školáků 

V  úterý 24.  června proběhlo na  zahradě Mateřské 
školy v  Kovářově slavnostní šerpování předškoláků, 
kteří se  brzy vydají na  svou školní cestu. Krásnou 
atmosféru celé akce podpořil i  pěvecký sbor ZŠ 
Kovářov pod vedením paní učitelky Veroniky Pšeničné, 
který svým vystoupením potěšil malé i velké diváky.

Paní starostka slavnostně ošerpovala všechny děti 
a  paní ředitelka školky jim předala pamětní knihu 
na rozloučenou. Celkem se s naší školkou rozloučilo 22 
dětí.

Našim malým absolventům přejeme, ať se  jim 
ve  škole líbí, najdou si nové kamarády a učení je baví. 
Hodně štěstí, prvňáčci!

Velké poděkování patří také všem paním učitelkám 
za  jejich péči, trpělivost a  lásku, se  kterou děti 
provázely na jejich prvních krůčcích životem. Děkujeme 
i  rodičům za  spolupráci a  podporu během celého 
školního roku.

Michaela Smrčinová

ODPAD PATŘÍ 
NA SKLÁDKU! 

Jako každý rok jsem se  zúčastnil 
akce Ukliďme Česko (Kovářovsko), 
a  to pod hlavičkou MS Zahořany – 
Hůrka. To co jsem nedávno objevil 
při svých pochůzkách našim revírem, 
mě pořádně rozhořčilo. V  lokalitě 
Předbořické šachty jsem u  již lety 
zarostlého vyhozeného eternitu 
objevil dvě nové hromádky. Bordelář 
byl tak pořádný , že vše složil 
do komínků, a hřebenáče uložil vedle. Mrzí mě, že jedni 
se  snaží uklízet nepořádek po  ostatních a  druzí ho 
úmyslně tvoří. Jen chci upozornit na to, že stará šachta 
není skládka nebezpečného odpadu, i přestože se  tam 
těžila nebezpečná uranová ruda. A myšlenka, že se  to 
tam v množství již vytěžené hlušiny, kterou zub času 
zakrývá porostem ztratí, je velmi hloupá.

Tomáš Mošnička, předseda MS Zahořany – Hůrka

Použité pneumatiky 
můžete opět odevzdávat! 

Máme pro vás dobrou zprávu – obec Kovářov 
navázala spolupráci se společností GREEN Logistics CZ 
s.r.o. a uzavřela smlouvu o zpětném odběru odpadních 
pneumatik.

Díky tomu mohou občané Kovářovska i  majitelé 
rekreačních objektů, kteří hradí poplatek za  odpad, 
znovu bezplatně odevzdávat použité pneumatiky 
na sběrném místě v Kovářově (sběrný dvůr).

Pomozme společně chránit životní prostředí – 
zbavme se  starých pneumatik ekologicky a  správně. 
Děkujeme, že třídíte!

Michaela Smrčinová

Náklady na likvidaci 
odpadů v roce 2024 

ROČNÍ NÁKLADY NA 1 POPLATNÍKA (trvale 
žijící občan nebo majitel rekreační stavby) ČINÍ 
1.353 ,- Kč (směsný komunální odpad 880,- Kč + 
tříděný odpad 473,- Kč)

Počet obyvatel k 1.1.2024 1 470 osob
Počet rekreačních objektů 530
Celkem 2 000 poplatníků
Náklady na  likvidaci směsného komunálního 

odpadu 1.759.547,-- Kč
Náklady na provoz sběrného dvora 1.303.339,--Kč
Výnosy z  prodeje druhotných surovin + příjem 

od EKO-KOMu – 356.414,-- Kč

Informace z obce

ODEČTY VODOMĚRŮ,
budou probíhat ve 2.  týdnu v  srpnu, a  to 

od  11.  do  15.  srpna 2025 v Lašovicích, Zahořanech, 
Jalovčí,  Předbořicích a v Chrástu.

Stejně jako v  loňském roce mohou občané nahlásit 
stav vodoměru i  sami, a  to nejpozději do 22.  srpna 
2025 následujícími způsoby:

-   e-mailem na adresu: obec@kovarov.cz
- písemně prostřednictvím schránky na  budově 

obecního úřadu
- poštou na adresu: Obecní úřad Kovářov, Kovářov 

63, 398 55 Kovářov
- osobně na podatelně obecního úřadu
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Třiďme odpad, pomáháme 
přírodě i sobě 

Vážení občané, opětovně vás chceme požádat 
o  důsledné třídění odpadů. Každý vytříděný kus 
odpadu má smysl – nejenže šetříme přírodu, ale 
přispíváme i k jeho dalšímu využití místo zbytečného 
ukládání na  skládky. Od letošního roku navíc platí 
zákonná povinnost pro obce dodržovat tzv. třídicí cíle. 
Znamená to, že alespoň 60  % odpadů musí být 
vytříděno a  maximálně 40  % může tvořit směsný 
komunální odpad, který je možné uložit na  skládku. 
Pokud obec tyto limity nesplní, hrozí jí vysoké pokuty, 
které by v  konečném důsledku mohly dopadnout 
na nás všechny. Pomozme tedy společně naší obci tyto 
cíle naplnit – třiďme důsledně a  zodpovědně. 
Děkujeme!

Třiďte odpad správně – 
začínají kontroly obsahu 

popelnic 
 připomínáme, že každý z  nás má ze  zákona č. 

541/2020 Sb., o  odpadech, povinnost třídit odpad. 

Netýká se to jen domácností, ale i firem a podnikatelů. 
Smyslem třídění je co nejvíce omezit množství odpadu, 
který končí na skládkách nebo ve spalovnách, a naopak 
umožnit recyklaci využitelných surovin.

 Do nádob na  směsný komunální odpad (černé 
popelnice) patří pouze takový odpad, který už nelze 
dále vytřídit. Do směsného odpadu proto nepatří papír, 
plasty, sklo, kovy, bioodpad, elektroodpad, 
nebezpečný odpad ani textil, které mají své speciální 
sběrné nádoby nebo místa k odevzdání.

 V nejbližších týdnech budou probíhat namátkové 
kontroly obsahu popelnic. Pokud bude v  nádobě 
nalezen odpad, který do  směsného komunálního 
odpadu nepatří, nádoba nebude vyvezena. V  případě 
opakovaného porušování může být věc řešena i  jako 
přestupek, za  který hrozí pokuta až 50  000  Kč 
u běžného odpadu, nebo až 100 000 Kč u nebezpečného 
odpadu.

 Prosíme proto všechny občany, aby třídění odpadu 
věnovali dostatečnou pozornost a ukládali do popelnic 
opravdu jen to, co do nich patří.

Michaela Smřčinová

Informace z obce
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Prostor pro 
zastupitele 

jednotlivých 
stran 

R u b r i k a b y l a z a ř a z e n a 
s  ohledem na  Tiskový zákon 
č  46/2000  sb. §  4a, kdy vydavatel 
periodického tisku územního 
samosprávného celku je povinen 
poskytovat objektivní a  vyvážené 
i n f o r m a c e o  ú z e m n í m 
samosprávném celku a poskytnout 
přiměřený prostor pro uveřejnění 
sdělení, které vyjadřuje názory 
členů zastupitelstva územního 
samosprávného celku, týkající 
s e  t o h o t o ú z e m n í h o 
samosprávného celku. Ke  sdělení 
j s o u z a s t u p i t e l é v y z v á n i 
vydavate lem s  dostatečným 
předstihem. Do zveřejněných textů 
vydavatel nezasahuje.

Gabriela Zítková

KOMUNISTICKÁ 

STRANA ČECH  
A MORAVY

Zastupitel:
Pavel Škoch

                text nedodán

KDU-ČSL

Zastupitel: 
předseda strany 

MUDr. Jaroslav Kahoun
 Stopa Kovářova v rodišti Jozefa 

G a b č í k a 2 7 .  k v ě t n a 2 0 2 5 , 
v e  v ý r o č n í d e n a t e n t á t u 
na  zastupuj íc ího protektora 
Reinharda Heydricha /1942/, 
navštívila delegace z  Kovářova 
že l e z n i čn í s t a n i c i P o l u v s i e 
na  Slovensku, kde se  narodil 
a  prožil dětství Jozef Gabčík, 
účastník atentátu. Byli jsme 
pozváni, protože Jozef Gabčík 
v  letech 1927-1932 žil v  Kostelci 
nad Vltavou, učil se v Kostelci a v 
P e c h o v ě L h o t ě k o v á ř e m 
a  d o  K o v á ř o v a c h o d i l 
do  hospodářské školy. A  právě 
27.  května 2025 proběhlo na  této 
železniční zastávce otevření 
muzea. Zakladatelé nazvali toto 
muzeum „Malá izba veľke j 
odvahy“. Naše malá delegace 
se zúčastnila této slavnosti. Setkali 
jsme se  se zakladateli muzea 
a  vedením. Měli jsme s  sebou mít 
kopi i pamě tn í desky, k terá 
je  umístěna v  budově Obecního 
úřadu v  Kovářově, ovšem výroba 
se  opozdila. Nabídli jsme zaslání, 
ale ředitel se  svou asistentkou 
si  chtějí pro desku přijet osobně. 
Dnes je již práce hotová a pozveme 
pana ředitele, aby přijel. Máme pro 
muzeum novou informaci, zjistili 
jsme, že Jozef Gabčík chodil 
do  Pechovy Lhoty ke  kováři 
Františku Mullerovi. Kovárna již 
neexistuje, ale žije zde potomek 
kováře, také František Muller. 
Železniční zastávka Poluvsie 
je  nedaleko Rajeckých Teplic. 
Až  navštívíte Slovensko a  tento 
kraj, zavítejte do Malej izby veľkej 
o d v a h y, k d e b u d e i  s t o p a 
Kovářova.

KOVÁŘOVSKO NAD 
ZLATO

Zastupitel:
Ing. Vladimír Sedakov

V  tomto č ís le zpravodaje 
s e  p a t r n ě d o z v í t e , c o v š e 
se  podařilo představitelům obce 
(rozuměj zastupitelstvu, jakožto 
nejvyššímu orgánu v obci) prosadit 
a  uskutečnit. Už pravděpodobně 
m é ně s e  z d e b u d e h o v o ř i t 
o  p ř í p a d n ý c h s p o r n ý c h 
z á l ež i t o s t e c h a  p ř í p a d nýc h 
neúspěších. Ale o  tom snad 
až  p ř í š tě , p o  v y h o d n o c e n í 
1. pololetí roku 2025 a plánu na rok 
2026. Pravdou však je, že rok 2024 
vyzněl v  hospodářském výsledku 
samotné Obce Kovářov + ZŠ 
Kovářov + MŠ Kovářov velmi 
dobře, možno říci VÝBORNĚ. 
Horší je hospodářský výsledek 
roku 2024 u  Služeb obce s.r.o. 

(SOK). Hospodářský výsledek 
SOK skončil v  červených číslech 
-255  tis. Kč, při čistém obratu 
841  tis. Kč. Tento sestupný trend 
u  SOK je setrvalý i  vzhledem 
k  silně omezenému personálnímu 
obsazení. A  ke  konci roku je 
potřeba zastupitelstvem obce 
znovu vyhodnotit, zda má smysl 
udržovat tuto společnost při 
životě.

A  nyní zde máme zprávy 
DIVOKÉ KACHNY: (DIVOKÁ 
KACHNA v  tomto pojetí není 
drama od Henrika Ibsena, ale je to 
f a k e n e w s o  s k u t e č n ý c h 
událostech, které se  sice nestaly, 
ale za určitých okolností by se stát 
mohly.) 

Ze světa: - Donald Trump (DT) 
přijal v  oválné pracovně Alexandra 
Lukašenka (AL). Po  přijetí DT 
oznámil: „Saša je sice mladší než já, 
ale má horší účes. Jinak je Saša milý 
člověk. Nemá to nijak lehké ve  své 

Informace z obce
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HASIČI A NEZÁVISLÍ

Zastupitelé:
Aleš Zeman, 

Miloslav Hubička
Tomáš Mošnička

Vážení spoluobčané, 
V novém vydání zpravodaje najdete 
spoustu informací, ať už z  dění 
v  Obci Kovářov, tak i  na  obecním 
úřadě. Já bych ale zdůraznil jednu 
akci, která sice probíhá již delší dobu, 
nicméně v  posledním čtvrtletí 
p r o b ě h l o j e j í p ř e d s t a v e n í 
na  veřejném projednání. Jedná 
se  o  studii „Živá krajina“, která 
se snaží vrátit život do krajiny. Akce 
proběhla v  kovářovském kinosále, 
kde příchozí posluchači mohli 
vyslechnout koncept, význam, ale 
i  plánované realizace v  naší obci. 
Z a z ně l o s p o u s t u z a j í m a vý c h 
informací, např. i  to, že pozemek, 
na  kterém tento projekt vznikne, 
pomůže nejen přírodě, ale může být 
i  osvobozen od  daně z  nemovitosti. 
V  letošním a příštím roce nás čekají 
první pilotní realizace tohoto 
projektu blízko Kovářova a  Pelech, 
takže je nač se těšit.

osobní auta. Po  této komunikaci se  totiž 
pohybuje i  těžká zemědělská technika, 
kterou nějaký ten „výmolek“ nerozhodí. - 
Paní starostka se  v  uplynulých dnech 
zúčastnila jednání Finančního výboru 
(FV). Jejím požadavkem pro rok 2026 je 
možnost zřízení vestavby podkroví 
do  půdního prostoru stávající budovy 
obecního úřadu. Mohla by zde být nová 
reprezentativní kancelář paní starostky 
a  výstavní prostory. FV samozřejmě 
souhlasí, protože paní starostku čeká 
od roku 2026 velice náročné další čtyřleté 
období. V  tomto období bude totiž 
p r a v d ěp o d o b n ě d o k o n č e n a řa d a 
významných inves t i c vče tně t é 
nejvýznamnější, tedy ČOV Kovářov. FV 
slavnostně předal paní starostce 
inovovaného pohádkového oslíka, který 
se na povel otřese a padají z něj bitcoiny, 
dnes nejtvrdší měna na  světě. A  že 
finance budou potřeba, o  tom není 
pochyb. Pohádkový ubrousek a obušek si 
FV prozatím ponechá případně na horší 
časy.

(Připomínám, že jste právě 
dočetli zprávy DIVOKÉ KACHNY, 
což je fake news o  skutečných 
událostech, které se  sice nestaly, ale 
za  určitých okolnosti by se  stát 
mohly.)

Z A K O V ÁŘO V S K O N A D 
ZLATO PŘEJI VŠEM PEVNÉ 
ZDRAVÍ A  PŘÍJEMNÉ PROŽITÍ 
DOVOLENÝCH A PRÁZDNIN.

JIHOČEŠI 2012

Zastupitelé: 
lídr strany Pavel Hroch, 
Štěpánka Rybníčková 

Bc. Martin Vlna
Mgr. Libor Mandovec

text nedodán

funkci. Je mezi dvěma mlýnskými 
k a m e n y. Z e  z á p a d u s e  o zýv a j í 
bělogvardějci a  z východu rudoarmějci. 
A  k tomu všemu se  mu letos ještě 
neurodily ve  státě brambory. Upozornil 
jsem Sašu, že brambory objevili 
Američané na  území Inků ještě před 
o b j e v e n í m A m e r i k y K r y š t o f e m 
Kolumbem v r. 1492. Já Sašovi pošlu pár 
desítek tisíc tun brambor, ale uvalím 
na  ně 45  % clo. Ať  se  na mne nikdo 
nezlobí, ale obchod je  obchod“, uzavřel 
DT návštěvu AL v USA.

 Z  domova: - Milion chvilek pro 
demokracii (MCH) uzavřelo smír 
s  Andrejem Babišem (AB). Podle 
zveře jněného memoranda se  AB 
zavazuje, že v  případě vítězství hnutí 
ANO v  podzimních volbách nebude 
sestavovat vládu a  nebude premiérem 
ČR. MCH se zavazuje, že bude i nadále 
pravdivě informovat o  „Čapím hnízdě“ 
a  zároveň i  o kauzách „Kampelička“, 
„Dozimetr“, „Vánoční večírek ministra 
po  střelbě šílence na  FF v  Praze dne 
21.12.2023“, „Chirurzích z  dovozu“, 
Pirátskému debaklu s  digitalizací 
a  kontaktech Motoristů a  Stačilo 
s ruskými a íránskými diplomaty. 

Z Kovářovska: - Osada Dobrá Voda 
je pravděpodobně jedinou osadou obce 
Kovářov, která nemá trvale žijící osoby. 
Jsou zde pouze nemovitosti, takzvaně 
užívané k  rekreaci. Poslední představitel 
obce, který se  zde oficiálně objevil, byl 
pravděpodobně předseda tehdejšího 
MNV pan Kliment. Tehdy ještě v  obci 
fungovaly dva veřejné osvětlovací 
sloupy. A na prahu noci roku 1979, pod 
světlem veřejného osvětlení, se  konala 
beseda s  tehdy ještě převážně trvale 
žijícími obyvateli. Do  osady se  dalo 
pohodlně dojet i  autem po  hezké 
zpevněné cestě. V obci tehdy nefungoval 
centrální výbor pro údržbu místních 
osad jako dnes. A tak to bylo tenkrát vše 
pouze na  soudruhu předsedovi MNV. 
A  dnes? Osada je bez veřejného 
osvětlení, pouze napojena na  rozvod 
elektřiny. Ne že by to asi někomu 
vadilo. Ale skutečnost, že už 
i  popeláři odmítli vozit odpadky 
z osady po cestě z křižovatky v délce 
cca 1,5  km, která je plná výmolů, 
ledacos značí. A  tato komunikace 
zanedlouho přestane být sjízdná i  pro 

Informace z obce
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Co je nového v Mateřské 
škole Kovářov 
Školní rok se pomalu chýlí ke svému konci 
a  ve  školce nastává čas loučení s  našimi 
b u d o u c í m i šk o l á k y. D v a c e t d v a 
předškoláků se  vydá po  prázdninách 
do první třídy Základní školy v Kovářově. 

Všem přejeme šťastný vstup do  nové etapy, hodně 
radosti z  objevování a  samé jedničky! A  rodičům 
přejeme krásné léto plné zaslouženého odpočinku.

ZÁPIS DĚTÍ DO MATEŘSKÉ ŠKOLKY  
V květnu proběhl zápis dětí do mateřské školy pro 

školní rok 2025/2026. Přijali jsme 23 žádostí o  přijetí 
k  pravidelné docházce a  dvě k  individuálnímu 
vzdělávání. skutečně vítězná jízda.

A jak jsme prožili poslední 
měsíce školního roku? 

SFÉRICKÉ KINO
V  dubnu jsme dětem zprostředkovali jedinečný 

zážitek – sférické kino s 3D  efektem v  obrovské 
nafukovací kopuli přímo u  nás ve  školce. Starší děti 
cestovaly čtyřmi ročními obdobími a mladší se ponořily 
do  tajuplných hlubin oceánu. Moderní technologie tak 
obohatily výuku o zábavně-vzdělávací prvky. Jsme rádi, 
že můžeme dětem poskytnout i  ty nejnovější formy 
výuky.

NÁVŠTĚVA PERNÍČKOVNY 
RADEŠÍNEK

 Jedno krásné dopoledne jsme s  dětmi zavítali 
do  Perníčkovny Radešínek v  Počepicích, kde nás 

p ř i v í t a l a v ů n ě 
čerstvého perníku 
a  p ř í j e m n á 
atmosféra. Děti 
se  hravou formou 
s e z n á m i l y 
s  v ý r o b o u 
perníčků v  místní 
p r o v o z o v n ě . 
Zjistily, co všechno 
je potřeba k  tomu, 
aby vzniklo sladké 

perníkové srdíčko – od těsta až po krásné zdobení.
A právě zdobení si děti také samy vyzkoušely. Každý 

si nazdobil vlastní srdíčko, které si odnesly domů. 
Velikou radost měly z  interaktivní herny, kde si děti 
naplno užily prolézačky, houpačky, lezeckou stěnu 
i  další pohybové aktivity. Celý výlet byl skvělou 

kombinací tvoření, objevování i  her, které děti moc 
bavily. Návštěva byla zakončena na  venkovním hřišti 
při skákání na vzduchové trampolíně.

POSEZENÍ S MAMINKAMI
Krásné písničky a básničky pobavily maminky 

a ostatní hosty při besídce ke Dni matek v naší školce. 
Celé vystoupení děti zpestřily svou módní přehlídkou. 
Vyrobily jsme s dětmi přáníčka a upekly sladký dáreček 

ve tvaru srdíčka, které potěšily své maminky.

VÝLET DO NETĚCHOVIC - CESTA DO 
SVĚTA ZEMĚDĚLSTVÍ A ŽIVOTA NA 

STATKU
Výlet do  Jihočeského zemědělského muzea 

v  Netěchovicích u  Týna nad Vltavou byl pro děti 
o p r a v d u v ý j i m e č n ým 
zážitkem. V  interaktivních 
expozicích si děti mohly 
vyzkoušet různé činnosti, 
které byly dříve běžnou 
součástí života na venkově – 
např íklad rozpohybovat 
žentour, roztočit kamenný 
mlýnek na  obilí, nebo si 
představit, jakou sílu museli 
hospodář i vynalož it př i 
ručním zpracování potravin 
a péči o zvířata.

Výukové programy byly 
vedeny hravou a  srozumitelnou formou, díky které si 
děti vše samy vyzkoušely, a přitom se  i hodně naučily. 
Velký úspěch u  dětí sklidila venkovní část areálu –
  šlapací traktory, agrohopsárium s balíky sena a  slámy 
i možnost pohladit si a nakrmit zvířátka na minifarmě. 
Program byl plný pohybu, objevování a  praktického 
poznání – prostě zážitek od začátku do konce. Tato akce 
byla opět jako loni podpořena z  projektu MAP ORP 
Milevsko IV, jehož realizátorem je MAS Střední Povltaví. 
Organizátorům moc děkujeme.
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OSLAVA DNE DĚTÍ
 Den dětí jsme oslavili na  zahradě školky 

v  indiánském duchu. Děti plnily zábavné úkoly, 
soutěžily a  jako odměnu si odnesly indiánské náramky 
a  sladkosti. Slunce nám přálo a  smích dětí se  rozléhal 
celou zahradou.

ZAHRADNÍ SLAVNOST V NAŠÍ 
ŠKOLCE

Na zahradě naší školky jsme uspořádali školkovou 
slavnost. Děti předvedly všem přítomným hezké 
vystoupení, které sklidilo zasloužený potlesk. Písničky 
a  básničky také věnovaly svým tatínkům, a  tak 
připomněly svátek otců.

Dále následovalo vystoupení členek divadélka 
Okýnko se zábavným programem „Africká show“, která 
vykouzlila úsměv na  tvářích všech dětí. Do  sytosti si 
také užily skákací hrad, což byla jedna z nejoblíbenějších 
atrakcí. Nechyběla ani cukrová vata, která přinesla 
sladké potěšení pro malé i velké.

Celou slavnost doprovázelo bohaté občerstvení, které 
připravili rodiče. Rádi bychom touto cestou poděkovali 
všem rodičům za  jejich úsilí a  skvělé pochoutky, které 
přispěly k příjemné atmosféře celé akce.

Děkujeme všem, kteří se  na zahradní slavnosti 
podíleli a těšíme se na další společné akce!

SPORTOVNÍ HRY
V  letošním roce opět Město Milevsko vyhlásilo již 

15. ročník sportovních her mateřských škol v Milevsku. 
Uskutečnily se na hřišti 1. Základní školy T.G.Masaryka 
v Milevsku dne 5.6.2025. Zahájení zapálením pochodně 
a vypuštěním poštovních holubů odstartovalo sportovní 
klání. Naše desetičlenné družstvo, které bylo sestaveno 
ze  třídy starších dětí, předvedlo své sportovní 
dovednosti v  hodu míčkem na  cíl, ve  skoku v  pytli, 
v  pětiskoku, v  překážkové dráze a  štafetovém běhu. 
Přivezli jsme si nejen pohár a plno odměn, ale hlavně 
spoustu zážitků ze sportování.

Školství v obci

DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ
Děkujeme řediteli ZŠ za  pozvání na  divadelní 

představení „Nezbedná pohádka“, které sehráli žáci 
ze  základní školy v  kovářovském kinosálu. Za  své 
herecké schopnosti dostali od  nás velikou pochvalu – 
byli skvělí.

Další akcí byla „Pirátská show“. Divadélko 
„Okýnko“ z  Českých Budějovic se  postaralo svým 
vtipným vystupováním o velikou zábavu.

DISKOTÉKA S PASOVÁNÍM 
PŘEDŠKOLÁKŮ

Zábavné dopoledne s  diskotékou prožily děti 
18.6.2025 na zahradě naší školky. Pan Toman z hudební 
agentury PT Styl rozproudil atmosféru a děti se  skvěle 
bavily. Tancování bylo zakončeno rozloučením 
a  pasováním předškoláků na  školáky, kteří nastoupí 
po prázdninách do 1.  třídy ZŠ. Budoucí školáci dostali 
dárek na památku. Ani mladší kamarádi nezůstali bez 
malé pozornosti.

SLAVNOSTNÍ ROZLOUČENÍ
Slavnostní rozloučení a šerpování budoucích školáků 

za  přítomnosti starostky obce Kovářov, paní Gabriely 
Zítkové, se  konalo ve  středu 24.  června 2025. Pamětní 
kniha s  fotografiemi svých kamarádů a  šerpa bude 
hezkou vzpomínkou na  pobyt v mateřské škole. Paní 
starostka také osobně navštívila školku a s dětmi si mile 
popovídala.

K  rozloučení s  předškoláky patří již tradičně 
přespání dětí v MŠ. Děti se  na tuto akci velmi těšily, 
užily si ji a všechny ji skvěle zvládly.

Děkujeme rodičům, zřizovateli a  všem, kdo se  na 
organizaci akcí podíleli. Přejeme všem pohodové léto 
plné krásných zážitků a těšíme se na další školní rok!

Milena Fauknerová, ředitelka MŠ Kovářov
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Novinky ze Základní školy 
Kovářov 

 OPOUŠTÍ NÁS ČTRNÁCT 
ABSOLVENTŮ

letošní rok prokazovali naši absolventi 
obhajobou své práce dovednosti získané 
během studia na  naší škole. Poslední 

pondělí školního roku přišlo všech čtrnáct žáků deváté 
třídy do  školy slavnostně oblečeno, aby se  jeden 
po  druhém postavili před komisi, své spolužáky 
i  návštěvníky z  řad mladších školáků s prezentací své 
práce. Máme radost, že se  všem deváťákům podařilo 
svou práci obhájit a  že všichni odešli s  certifikátem 
potvrzujícím a hodnotícím jejich výkon. Témata si volili 
opět sami žáci podle svých zájmů a  nápadů. Mezi 
nejlepší práce s  hodnocení vynikající patřily „Šachy“ 
Filipa Štemberka, „Spánek“ Marie Krejčové, „Formule 
1„ Jakuba Bučka a  „Modely vybraných organických 
sloučenin“ Terezy Baštýřové.

KOVÁŘOVSKÁ OLYMPIÁDA
Deset týmů vytvořených z  žáků napříč třídami, 

devět sportovních stanovišť, krásné slunné počasí, chuť 
soutěžit a  podat co nejlepší výkon, vzájemné 
povzbuzování se, opravdové medaile… to je letošní 
kovářovská olympiáda. Tradičně se deváťáci ocitli v roli 
rozhodčích u  jednotlivých stanoviště, tradičně 
se  kapitány týmů stali žáci osmé třídy. Pod patronací 
pedagogů se  jednotlivé losem určené týmy vydali 
na  putování po  stanovištích, kde se  většinou všichni 
vystřídali na  jednotlivých disciplínách. Střelba na  koš, 
skok přes švihadlo, sklapovačky, šplh na  tyči, střelba 
na  branku, skok daleký, hod medicimbalem, štafetový 
běh, střelba ze vzduchovky, to vše žáci absolvovali, aby 
se  na konci shromáždili a  vyslechli, jak se  jim dařilo. 
Medaile na  krku si pak hrdě odnesli členové týmů: 
3.  místo Uganda, 2.  místo Španělsko, 1.  místo USA. 
Sportu zdar a tomu kovářovskému zvlášť!

VÍTÁNÍ ČTENÁŘŮ
P ř e d p o s l e d n í s t ř e d u p ř e d p r á z d n i n a m i 

se uskutečnila tradiční malá čtenářská slavnost. V hlavní 
roli byli naši prvňáčci, kteří měli za úkol prokázat své 
čtenářské dovednosti. Naučili se  již všechna písmenka 
a  ovládli každý po  svém základní techniku čtení. 
Ve  školní knihovně se  sešli společně s  třídní učitelkou, 
školní knihovnicí a ředitelem školy, aby předvedli jeden 
po  druhém, jak již umí číst. Odměnou jim byl nejen 
potlesk spolužáků, ale také pamětní list a zbrusu nová 
knížka, do které se mohli hned ten den „pustit“.

ZAHRADNÍ POSEZENÍ ŠKOLNÍ 
DRUŽINY

Naše premiérová akce Zahradní posezení 
a rozloučení se školním rokem, kterou jsme naplánovali 
na  předposlední týden školy, byla zcela v  režii našich 
dětí. Postaraly se  jak o  občerstvení a  zábavu, tak 
i  fotbalový turnaj. Prvňáci, přestože se  styděli, 
obsluhovali hosty s láskou a úsměvem. Druháci zajistili 
hýčkací zónu – líčení, relax i  tvoření. Občerstvení bylo 
téměř na profi úrovni, za to velké díky děvčatům napříč 
ročníky… Příprava fotbalového turnaje byla precizní, 
do posledního detailu promyšlená jedním žákem druhé 
třídy. Rodičům patří velké díky za odvahu a odhodlání 
při samotné hře! :-) Zodpovědní páťáci a náš „družinový 
maskot“ ze  sedmé třídy udržovali oheň a  dbali 
na  bezpečnost všech. Klobouk dolů, děti, smekáme! 
Děkujeme vám všem, dětem i  rodičům, za  přízeň 
a velmi příjemnou atmosféru.

KONCERT NAŠICH MUZIKANTŮ 
Čtvrtečním odpolednem 12.  června se  školou linuly 

tóny a  akordy z  kytary, ukulele a  klavíru. Ten den 
proběhl koncert žáků, kteří navštěvovali během roku 
kroužek zaměřený na hudbu, konkrétně hra na ukulele, 
kytaru nebo klavír. Účast posluchačů na  koncertě byla 
velkolepá. A  protože v  hledišti nebyli jen dospělí, ale 
i  děti, zazněly známé písně z  pohádek, a  dokonce si 
i  posluchači zacvičili. Celý koncert se  nesl ve  velmi 
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pohodové a  přátelské atmosféře. Všem dětem patří 
veliká pochvala, protože vystoupit před tolika lidmi 
chce odvahu. Tu měli opravdu všichni a  zvládli to 
na jedničku.

DOPRAVNÍ VÝCVIK PRAKTICKY
Ve středu 11.  června se  naši čtvrťáci zúčastnili 

dopravního výcviku na  dopravním hřišti v Milevsku. 
Cílem akce bylo prakticky si vyzkoušet jízdu na  kole 
podle pravidel silničního provozu a  zopakovat si 
důležité dopravní značky a  pravidla bezpečného 
chování na silnici. Součástí programu bylo také zajímavé 
povídání od pana policisty, který dětem přiblížil rizika, 
se kterými se mohou jako cyklisté nebo chodci na silnici 
setkat. Děti se  dozvěděly, jak správně reagovat 
v  různých dopravních situacích a  proč je důležité být 
pozorný a  ohleduplný účastník silničního provozu. 
Na  závěr si žáci napsali test zaměřený na  pravidla 
silničního provozu. Všichni, kteří úspěšně prokázali své 
znalosti, obdrželi Průkaz mladého cyklisty. Dětem se po 
celou dobu věnoval místní obecní policista Tomáš 
Navrátil, kterému moc děkujeme za  spolupráci. Děti 
odjížděly s novými zkušenostmi, zážitky a s vědomím, 
že bezpečnost na silnici je opravdu důležitá.

BUDĚJOVICKÁ ANABÁZE
 Ve dnech 5. – 6. června se žáci 8. třídy vydali vlakem 

na dvoudenní výlet do Českých Budějovic – a rozhodně 
bylo co zažívat! Hned ve  čtvrtek jsme začali aktivně – 
návštěvou zábavního centra Jump Family, kde si žáci 
dosyta zaskákali a  vyřádili se. Večer patřil bowlingu, 
který si mnozí vyzkoušeli vůbec poprvé. Nadšení bylo 
obrovské a  hodina hry jim připadala zoufale krátká – 
klidně by hráli až do  noci! Po  sportovním dni jsme si 
odpočinuli ve  vodáckém centru na  okraji města, kde 
jsme i  přenocovali. Páteční program nás zavedl 
do  historického centra. Vyšplhali jsme na  Černou věž, 
odkud se nám otevřel nádherný výhled na  celé město. 
Pak jsme se  prošli po  náměstí Přemysla Otakara II. 
a následovala napínavá část – úniková hra Da Vinciho 
dílna. V  týmech žáci pátrali po  číselných kódech, které 
odemykaly truhly, skříně i  tajemné dveře. Uvnitř 
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nacházeli hlavolamy a  hádanky, které jim pořádně 
prověřily logické myšlení i schopnost spolupracovat.

ŠUMAVSKÝ VÝŠLAP ŠESŤÁKŮ 
A SEDMÁKŮ

Ve čtvrtek 5. června se žáci šesté a sedmé třídy vydali 
na společný výlet na zříceninu hradu Rabí a  šumavská 
jezera. Po  příjezdu na  Rabí nás čekala milá paní 
průvodkyně, která svůj výklad zpestřovala spoustou 
zajímavostí. Dozvěděli jsme se například, že v minulosti 
hrad „hlídaly“ mimo stráží také husy, které začaly 
hlasitě kejhat, kdykoli někdo vstoupil do  hradu. 
Po  vystoupání na  hradby se  před námi ukázaly 
překrásné výhledy do  krajiny. Po  krátké svačince 
nadešel čas na  přesun na  Šumavu. Cesta k  Černému 
jezeru byla příjemnou procházkou plnou krásných 
přírodních scenérií, ovšem Čertovo jezero dostálo 
svému názvu, výstup k  němu byl pro některé žáky 
opravdu pekelný, ale … Ale to by v  tom byl čert, aby 
se  někdo vzdal, na  žáky kovářovské školy si jen tak 
někdo nepřijde, a tak se nakonec mohli všichni pokochat 
dalším výhledem na okouzlující vodní hladinu. Poté už 
následoval sestup dolů a  cesta domů za  zaslouženým 
odpočinkem.

SEDMÁCI NA VÝSTAVĚ, JAKOU SVĚT 
NEVIDĚL

Druhý den po  šumavském výletu jsme opustili 
klidná zákoutí české přírody a  vydali se  doslova 
do  temnoty velkoměsta. Naše kroky totiž mířily 
na pražskou Neviditelnou výstavu, která, jak se později 
ukázalo , se  pro nás všechny sta la opravdu 
nezapomenutelným zážitkem. Po  příchodu jsme 
vstoupili do místnosti, kde jsme si mohli s maskou přes 
oči vyzkoušet, jaké je stavět lego nebo řešit hlavolam bez 
možnosti užití zraku, jednoho z  našich smyslů, který 
bereme jako samozřejmost, a přeci nemá každý z nás to 
štěstí ho mít… V místnosti se  také nacházel stroj, kde 
bylo možné si Braillovým písmem napsat např. naše 
jméno. Poté už si nás vyzvedl nevidomý průvodce Jarek 
a  odvedl nás do  tmy. První pocity byly rozpačité, ale 
brzy jsme si na  chůzi ve  tmě přivykli a  mohli jsme 
vyzkoušet, jaké je to pohybovat se po neznámém bytě, 
na chalupě, v lese a v dalších prostorách. Na závěr jsme, 
jak jinak než potmě, poseděli u  baru, kde jsme měli 
možnost ptát se  našeho průvodce na  různé otázky 
o  životě nevidomých. Plni nevšedních zážitků jsme 
se následně přesunuli do Národního muzea na výstavu 
Čingischán, kde jsme zhlédli spoustu zajímavých 
exponátů z dob dávno minulých.

OŽIL POHÁDKOVÝ LES
V  pátek 6.  června se  okolí Kovářova proměnilo 

v  pohádkový les, který si pro své mladší spolužáky z 
1. stupně připravili páťáci. Na  jednotlivých stanovištích 
se  z  nich staly pohádkové postavy a  provázely děti 
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pestrými úkoly a  zábavnými výzvami. Mladší žáci si 
mohli vyzkoušet skákání v  pytli, hledání brainrotů, 
skládání pohádek, zatloukání hřebíků, lov sovy nebo 
hádání předmětů ukrytých v  tajemné krabici. Trasa 
vedla malebnou krajinou v  okolí Kovářova a  i počasí, 
které zpočátku vypadalo nejistě, se nakonec umoudřilo 
a bylo příjemně. Na každém stanovišti děti získaly část 
hádanky, kterou si postupně vyplňovaly do křížovky. Ta 
je nakonec dovedla ke  správnému heslu, za  které si 
mohly vytáhnout odměnu za  splněné úkoly. Celá akce 
se  velmi vydařila a  děti si užily příjemné dopoledne 
v  přírodě se  svými spolužáky. Děkujeme páťákům 
za  skvělou přípravu a  všem zúčastněným za  dobrou 
náladu!

NEZBEDNÁ POHÁDKA
Bylo nebylo… V pátek 23. května zahráli divadelníci 

ZŠ Kovářov veselé divadelní představení s  názvem 
Nezbedná pohádka. Nezbední byli nejen čerti, kteří by 
v pekle nejraději „pařili“ na svých mobilních telefonech 
počítačové hry, tak trochu nezbedná byla i  hlavní 
hrdinka, princezna Máňa, která se  vydala do  pekla 
vysvobodit neprávem uneseného chasníka Honzu. 
Starý pohádkový svět byl v  divadle doplněn 
o  kovářovské reálie a  o současný svět moderních 
technologií a sociálních sítí. Premiéru mělo představení 
ve  středu, a  to pro žáky mateřské a  základní školy, 
páteční derniéra byla určena pro širokou veřejnost. 
Herci se nebáli ani kontaktu s publikem a dobrovolníci 
z řad diváků si tak mohli například zatancovat společně 
s  princeznou a  ježibabou na  pódiu ptačí tanec. 
Odměnou byl jako vždy především divácký smích 
a potlesk…

BAREVNÁ ŠKOLA
V  týdnu od 19.  do 23.  května naše škola hýřila 

barvami. Školní parlament totiž zorganizoval akci 
s  názvem Barevný týden. Zadání bylo prosté: přijďte 
do školy v oblečení zvolené barvy. Modré pondělí, bílé 
úterý, zelená středa, žlutý čtvrtek a červený pátek… ne 
to nejsou názvy plné tradic známé z  velikonočních 
svátků, ale dny ve spojení s určenou barvou. A  jestliže 
v pondělí žáků v modrém nebylo příliš, v dalších dnech 

se zapojili žáci s rostoucím nadšením. Následující týden. 
proběhlo o velké přestávce vyhlášení výsledků soutěží, 
které akci provázely. Předcházela tomu více než 
dvouhodinová schůzka školního parlamentu, který 
sčítal body, hodnotil a  navrhoval. V  soutěži 
o nejoriginálnější outfit diplom a  sladkou cenu získali: 
1. Dominik Schmeller, 2.  místo Jessica Martínková, 
3.  místo Dominik Hanzlík. V  soutěži o  nejaktivnější 
třídu obdržely diplom a  originální ceny tyto třídy: 
1. místo: 1. třída, cena PIZZA PÁRTY, 2. místo: 4. třída, 
cena MOVIE PÁRTY, 3. místo: 7. třída, cena ICE PÁRTY. 
Čestná uznání a  květinu pak obdrželi i  nezapojenější 
učitelé (očima členů parlamentu): Lenka Trojáčková, 
Jana Hubičková, Veronika Pšeničná, Kateřina 
Peterková. Bohatá galerie fotografií na webu školy je 
dílem paní učitelky Schorníkové, která třídy i nápadité 
jednotlivce poctivě zdokumentovala.

NÁVŠTĚVA PŘÍRODOVĚDNÉHO 
MUZEA

V  úterý 20.  května navštívili žáci 3.  a 5.  ročníku 
Přírodovědné muzeum v  Semenci, kde se  aktivně 
zapojili do  badatelských programů. Páťáci se  věnovali 
tématu půdy a  života v  ní – zkoumali různé druhy 
hmyzu, lovili je, popisovali a pomocí určovacích klíčů 
se  snažili zjistit, o  jaké druhy se  jedná. Třeťáci 
se zaměřili na poznávání stromů a bylin, vyzkoušeli si 
hmatový chodník a zahráli si tematické hry v přírodě. 
Celý program byl financován organizací MAS Střední 
Povltaví, za  což velmi děkujeme. Dětem se  program 
líbil a  odnesly si spoustu nových poznatků i  zážitků 
z přírody.

BESÍDKA KE DNI MATEK aneb 
POMÁHÁME

V  pátek 19.  května se  vpodvečer zaplnil kinosál 
Kulturního domu Kovářov do  posledního místa. 
Na  některé diváky již místo nezbylo, a  tak se  někteří 
dokonce „vmáčkli na  stojáka“. Konala se  totiž tradiční 
školní besídka věnovaná maminkám. Tu připravili žáci 
základní školy společně se  svými učiteli k  oslavě Dne 
matek. Od 17  hodin se  začal na  jevišti odvíjet bohatý 
program plný básniček, písniček, tanců a  scének 
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a  provázela jím moderátorská dvojice žákyň z  páté 
a  deváté třídy. Diváci z  řad rodičů, prarodičů 
a  sourozenců měli v  průběhu besídky možnost 
zhlédnout například minimuzikál o Sněhurce v podání 
prvňáčků, country tanec žáků 2.  třídy, bubnování 
třeťáků, diskotéku žáků 4. třídy nebo vtipnou pohádku 
o  Popelce zahranou páťáky. Programy tříd byly 
prokládány sólovými vystoupeními talentovaných žáků 
a  ukončení programu obstaral školní pěvecký sbor. 
Poděkování patří všem, kteří se  pečlivou přípravou či 
organizačním úsilím na  zdaru celé besídky podíleli. 
Celý výtěžek z dobrovolného vstupného ve výši 24 tisíc 
korun byl věnován rodině našeho žáka, který bojuje 
s vážnou nemocí.

DEN ZEMĚ – JÍDLO POD 
DROBNOHLEDEM …

V pátek 9. května proběhl na naší škole projektový 
den v rámci oslav Dne Země, který tradičně připadá na 
22. dubna. Celý den byl zaměřen na  téma jídla a  jeho 
dopadů na  životní prostředí. Žáci obou stupňů 
se  aktivně zapojili do  různorodých činností, které je 
vedly k  zamyšlení nad tím, jak naše každodenní 
rozhodnutí ovlivňují planetu. Žáci 1. stupně se věnovali 
problematice palmového oleje. Zhlédli výukové video, 
které názorně ukazovalo, jak pěstování palmy olejné 
přispívá k  masivnímu ničení tropických deštných 
pralesů a  ohrožení zvířat, zejména orangutanů. Děti 
následně zkoumaly obaly běžných potravin, aby zjistily, 
zda obsahují palmový olej. Své poznatky i  výtvarné 
práce – kresby deštného lesa, zvířat či samotných 
výrobků – shrnuly do  plakátů, které byly vystaveny 
na  chodbě školy. Žáci 2.  stupně se  zabývali tématem 
plýtvání potravinami. Diskutovali o tom, jaké množství 
jídla se  ročně zbytečně vyhodí, a  vytvářeli přehledné 
grafy znázorňující rozsah tohoto problému. Věnovali 
se  také činnosti potravinových bank – zjistili, které 
potraviny jsou vhodné k  darování, a  jedna z  tříd 
dokonce vytvořila model nákupního vozíku naplněného 
těmito výrobky. I oni své výstupy prezentovali formou 
plakátů umístěných na školní chodbě.

VÝLET PLNÝ KŘÍDEL A KOL
Dne 6.  května se  žáci 4.  a 5.  třídy společně s  členy 
kroužku techniků a  robotiků zúčastnili školního 
výletu do  Prahy. Výlet byl zaměřen na  dopravu 
a  techniku. Cílem bylo přiblížit žákům běžný chod 
letiště a rozšířit jim obzory ohledně historie techniky. 
První zastávkou bylo Letiště Václava Havla, kde nás 
přivítala průvodkyně. Nejdříve jsme všichni museli 
projít letištní kontrolou. Poté jsme nasedli 
do  speciálního autobusu a  s provázejícím slovem 
objevovali různá místa letiště. Měli jsme i  jedinečnou 
možnost sledovat přílety a  odlety letadel přímo 
z  prostoru u  ranveje, odděleného bezpečnostní 
ohrádkou. Průvodce během jízdy poutavě vyprávěl 
o provozu letiště a o tom, jak vše funguje. Poté jsme 
zamířili do Národního technického muzea, kde jsme si 
prohlédli expozice věnované dopravě, strojům 
a  dalším technickým oborům. Velký zájem vzbudila 
sbírka historických automobilů. Žáci měli možnost si 
exponáty nejen prohlédnout, ale také o  nich zjistit 
spoustu zajímavých informací prostřednictvím 
pracovních listů.

PO STOPÁCH ČESKÉ HISTORIE – 
LIDICE A LÁNY

V úterý 15. dubna vyrazili žáci 2.  stupně na  exkurzi 
do  Lidic a  Lán – do  míst, která jsou spojena 
s  důležitými událostmi naší historie. Naše první 
zastávka vedla do Lidic, malé středočeské obce, která 
byla v  roce 1942 nacisty srovnána se zemí jako krutá 
odveta za atentát na Reinharda Heydricha. Navštívili 
jsme Památník Lidice, kde jsme si prohlédli expozici 
věnovanou osudům lidických obyvatel. Paní 
průvodkyně nás provedla pietním územím, kde 
se  nacházely původní Lidice. Dozvěděli jsme se, jak 
vypadal život v  Lidicích, příběhy konkrétních lidí, 
kteří zde žili, proč právě Lidice byly vybrány 
k  likvidaci a  jak probíhala výstavba nových Lidic 
po  skončení války. Druhá část exkurze pokračovala 
v Lánech, kde se nachází letní sídlo prezidenta České 
republiky. Prošli jsme se  zámeckým parkem a  poté 
jsme navštívili hrob prvního československého 
prezidenta T. G. Masaryka na místním hřbitově.

ÁMOSŮV DEN
Na Den učitelů se  vyzkoušeli žáci osmé třídy, co 
všechno role učitele obnáší. Na základě své přípravy 
se  totiž ve  dni tohoto svátku 28.  března stali 
vyučujícími v  jedné ze  tříd 1.  stupně. U  prvňáčků 
se  trénovalo počítání do  deseti, žáci druhé třídy 
se  učili třídit odpad, třeťáci třídili savce, čtvrťáci si 
zopakovali vyjmenovaná slova a  páťáci se  učili pod 
vedením svých starších spolužáků programovat malé 
roboty microbity. Pedagogické dovednosti ovládli 
osmáci s větším či menším úspěchem všichni, zážitky 
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byly bohaté, počáteční tréma veliká. V  závěrečné 
diskusi o učitelské profesi ale zaznělo, že někteří z nich 
by o  povolání učitele dokonce uvažovali… tak 
doufejme, že jim to vydrží a v že se budoucnu setkáme 
třeba jako opravdoví kolegové…

ZÁPIS DO PRVNÍ TŘÍDY …

V  pátek 4.  a  sobotu 5.  dubna se  uskutečnil zápis do 
1. třídy pro školní rok 2025-2026. Do školy se dostavilo 
se svými rodiči celkem 31 žáků, což je v poslední době 
nebývalý počet. Malí předškoláci měli na  různých 
úkolech prokázat, že jsou na  školu připraveni a  že 
zvládnou základní dovednosti pro školní docházku 
potřebné. Několik rodičů zažádalo pro své děti 
o odklad školní docházky. S největší pravděpodobností 
přivítáme 1. září rekordních 27 prvňáčků!

DALŠÍ ÚSPĚCHY NAŠICH ŽÁKŮ 
V OKRESE A KRAJI …

V  minulém zpravodaji jsme Vás informovali 
o  skvělých úspěších našich žáků v  prvním čtvrtletí 
tohoto roku. Za soutěžemi, turnaji a olympiády vyráželi 
žáci se svými pedagogy i ve čtvrtletí druhém.

V okresním kole pěvecké soutěže Jihočeský zvonek 
jsme zaznamenali nádherný úspěch, a  to v  podobě 
zlatého pásma Niny Jandové z  osmé třídy, porota 
ocenila její píseň Andělská, s níž postoupila do kraje.

V  okresním kole Biologické olympiády kategorie 
D naši školu vyrazila reprezentovat trojice žáků sedmé. 
Apolena Zelenková obsadila 6.  místo, Nikola 
Dvořáková 5. místo a  staly se  úspěšnými řešitelkami 
okresního kola. Martin Schmeller obsadil vynikající 
2. místo a reprezentoval nás v kole krajském.

Do okresního kola Fyzikální o lympiády 
se  vypravila jedna žákyně naší školy Eliška 
Fumfálková a skončila na pěkném 3. místě.

V květnu se naši florbalisté a florbalistky zúčastnili 
turnaje mezi školami, který se konal v Milevsku. Dívky 
ve  složení Janečková Berta, Bašová Stela, Havlíčková 
Ema, Dvořáková Kateřina a Škochová Marie vybojovaly 

nádherné 3.  místo, což je pro nás obrovský úspěch! 
Chlapci sice na  vyšší příčky nepostoupili, ale jejich 
bojovnost a týmová spolupráce jim vynesla 7. místo.

Tři naši žáci se zúčastnili také Rybářské olympiády, 
kterou pořádá Střední rybářská škola Vodňany a  je 
určena zájemcům o  rybářství a  sportovní rybolov. Své 
znalosti v  testu si prověřili Lukáš Smetana a  Alex 
Kotrba ze 7.  třídy a  Daniel Pánek ze 6.  třídy. 
Nejúspěšnějším řešitelem se  stal poslední jmenovaný, 
Daniel Pánek.

Náš tým mladých zdravotníků se zúčastnil oblastní 
soutěže Mladý záchranář – dokaž, že umíš, která byla 
zaměřena na  dovednosti v  poskytování první pomoci 
a  znalosti z  oblasti požární ochrany. Naše družstvo 
poměřilo své síly s dalšími osmi týmy základních škol 
a  svými vědomostmi, rychlými reakcemi a  skvělou 
spoluprací si vybojovali výborné 2. místo. Tato stříbrná 
příčka byla pro tým nejen velkým úspěchem, ale 
i  dlouho očekávaným oceněním jejich pravidelné 
přípravy a nadšení pro záchranářskou práci. Stříbrnou 
medaili získali konkrétně žáci Adéla Pytáková, Monika 
Podlahová, Rozálie Škochová, Eliška Tomanová, Marie 
Škochová a Ondřej Pyták.

Děkujeme všem jmenovaným žákům za příkladnou 
reprezentaci školy a pedagogům za poctivou přípravu 
žáků na soutěže.

Novinky ze základní školy připravil Libor Mandovec 
(další autoři příspěvků: Petra Slivková Štěpánková, Jana 
Hubičková, Marie Vanišová, Soňa Schorníková, Veronika 
Pšeničná, Nikola Syrovátková, Lenka Trojáčková, Daniela 

Vozábalová)

Adresa – ZŠ Kovářov, Kovářov 80, 398 55 Kovářov, 
Telefon – 382 594 118 (škola), 
E-mail – zs.kovarov@volny.cz, 

Webové stránky – www.zskovarov.cz
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Klub Kovařík na slunném 
výletě v Dobříši 

V pondělí 17. června se členové Klubu Kovařík vydali 
na zájezd do Dobříše. Počasí nám po celý den přálo – 
slunce svítilo a podtrhlo atmosféru výletu.
Program započal prohlídkou zámecké expozice, která 
zahrnovala slavnostní Zrcadlový sál a dalších šest 
historicky zařízených pokojů. Všichni si mohli 
vychutnat eleganci interiérů i poutavý výklad o historii 
zámku.
Následovala návštěva francouzského parku, který 
zau ja l upravenými kvě t inovými ornamenty 
a  geometrickou přesností. Poté jsme zamířili do 
oranžerie, kde byla k vidění výstava výtvarných děl 
paní Emilie Milerové, manželky známého výtvarníka 
Zdeňka Milera. Expozice byla doplněna o dětský 
koutek ve stylu Krtečka a část s interaktivními prvky na 
téma voda a vzduch, která potěší nejen děti, ale 
i dospělé návštěvníky.
Po prohlídkách následovala procházka anglickým 
parkem, který nabízí příjemné stinné cesty a klidná 
zákoutí. Závěr dne patřil odpočinku – někteří zvolili 
večeři v zámecké restauraci, jiní dali přednost kávě 
a zákusku při společném posezení.
Celý den se nesl v pohodové atmosféře, doplněné 
 krásami dobříšského areálu. 

Petra Pešičková

Telč  
Dne 10.  kvě tna uspořádala naše obec vý let 
do malebného města Telč. Slunečné počasí, pohodová 
atmosféra a  bohatý program přispěly k  velmi 
příjemnému dni. Po příjezdu nás čekala prohlídka 
krásného renesančního zámku, který patří mezi 
nejvýznamnější památky České republiky. Následovala 
komentovaná prohlídka města, která nám přiblížila jeho 
bohatou minulost i  architektonické poklady zapsané 
na seznamu UNESCO. Po skončení prohlídky jsme měli 
volný čas. Každý si mohl vychutnat kávu v  jedné 
z místních kaváren, projít se zámeckým parkem nebo si 

jen tak odpočinout a  nasát atmosféru tohoto 
jedinečného místa. Následoval společný oběd v hotelu 
Antoň, kde jsme si pochutnali na  výborném jídle 
a  načerpali síly na  další část výletu. Odpoledne jsme 
navštívili Muzeum techniky v  Telči. Expozice starých 
motocyklů , strojů i  nejrůzně jších technických 
zajímavostí zaujala nejen milovníky historie, ale i  ty, 
kteří si rádi zavzpomínali na  staré časy. Závěr výletu 
patřil přírodě. Autobus nás zavezl k  rozhledně 
U  Jakuba u obce Valtínov. Z parkoviště jsme se vydali 

pěšky lesní cestou, 
přičemž každý si 
mohl zvolit své 
tempo i cíl. Někteří 
v y s t o u p a l i a ž 
n a  r o z h l e d n u , 
odkud se  naskytl 
nádherný výhled 
do  kraje, jiní si 
v y c h u t n a l i 
o b č e r s t v e n í 
u  rozhledny. Ti 
n e j v y t r v a l e j š í 
se pak vydali ještě 
d á l k  b a l v a n u 

zvanému Ďáblova prdel, ke  kterému se  váže řada 
pověstí. Výlet do Telče se vydařil po všech stránkách. 
Děkujeme všem zúčastněným, a  těšíme se  na další 
společně strávené chvíle.

Petra Pešičková

LiStOVáNí  
poprvé v Kovářově 

Letos poprvé se  v  kovářovském kině konala oblíbená 
kulturní akce Listování, která př ináš í knihy 
na  divadelní prkna. Do  Kovářova zavítali herci Alan 
Novotný a  Jiří Ressler, aby v  netradičním pojetí 
představili slavné dílo Jaroslava Haška – Osudy 
dobrého vojáka Švejka.
Diváci si užili vtipné, svižné a  zároveň trefné 
představení, které se  nebálo glosovat i  současné 

společenské a  politické 
d ěn í . H e r c i p ř e n e s l i 
klasický humor Švejka 
d o  d n e š n í d o b y 
s nadhledem a  ironií, která 
p o b a v i l a i  p ř i m ě l a 
k zamyšlení.
První Listování v Kovářově 
tak sklidilo nadšené ohlasy 
a  nezbývá než doufat, že 
se  z  této kulturní novinky 
stane pravidelná tradice.

Petra Pešičková

Kulutra, spolky, aj.
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Vernisáž  
Dne 2.  května se  v  prostorách obecního úřadu 

v Kovářově konala slavnostní vernisáž řezbářských děl 
pana Václava Kotrbáčka z  Předbořic. Akce se  nesla 

v příjemné a srdečné atmosféře, 
které přispěla nejen přítomnost 
jeho nejbližších, ale i veřejnosti. 
Pan Kotrbáček se narodil v roce 
1947 v  Praze jako prostřední 
z  pěti dětí. Dětství prožil 
v Mezihoří u Petrovic, kde, jak 
s  úsměvem přiznává, běhal 
po lesích, lovil pstruhy v Brzině 
a zlobil. Do  školy chodil pěšky 
do Počepic a po základní škole 
s e  v y u č i l z e d n í k e m . 

P o  v o j e n s k é s l u ž b ě 
v  Domažlicích se  vydal za  prací zpět do  hlavního 
města. Výrazně se  podílel na  výstavbě objektů, které 
dnes patří k dominantám Prahy – například na stavbě 
zoologické zahrady, sídliště v Ďáblicích či na Proseku.

Na přelomu 70.  let našel nejen nový domov, ale 
i životní lásku v Předbořicích, kam se přiženil. Se svou 
manželkou Marií zde vychovali dvě děti, syna Jiřího 
a dceru Jitku – a těší se také ze tří vnoučat. V této době 
pracoval nejprve v  lomu ve  Skoupém, poté v  JZD 
a věnoval se také stavbě telefonních vysílačů.

Jeho cesta k řezbářství byla téměř osudová. Při jedné 
návštěvě svého staršího bratra, se  kterým pracoval 
na přestavbě rodinného domu v Chlumci nad Cidlinou, 
ho zaujaly vyřezávané erby v dílně. Tato chvíle v něm 
probudila vášeň, která ho provázela následujících 
čtyřicet let. Začal vyřezávat ve volném čase – z lipového 
dřeva či mahagonu – a  brzy se  řemeslu věnoval 
s oddaností a láskou. Jak sám říká, nikdy se nenudil.

Kromě řezbářství měl blízko i k hudbě. Rád hrával 
na harmoniku, a za půl století vystoupil na více než 700 
akcích. Hudba, stejně jako řezbářství, byla jeho 
celoživotní radostí a součástí každodenního života.

Vernisáž v  Kovářově tak nebyla jen výstavou 
dřevařského umění, ale také oslavou jednoho bohatého 
a  tvořivého života, který spojuje práci, umění a  radost 
z  maličkostí. Děkujeme panu Kotrbáčkovi za  jeho 
příběh i krásná díla, která nám umožnil obdivovat.

Děkujeme také děvčatům ze  základní školy 
v Kovářově – Nině Jandové, Johaně Machalové a Agátě 
Janči, která se pod vedením paní učitelky Soni 
Schorníkové postarala o kulturní vložku. A panu Petru 
Venclovi za výborné občerstvení.

Petra Pešičková

Politici na folklorním 
festivalu v Kovářově 

Letošní ročník Kovářovského folklorního festivalu 
se velmi vydařil. Svítilo slunce, návštěvníků bylo více 
než v  jiných letech a  na  rozdíl od  předcházejících 
ročníků vydrželi až do konce a proto i poslední soubor 
vystupoval před pěknou návštěvou. 

Bývá dobrým zvykem, že festival navštíví 
a pozdraví některý politik. Je dobré, když občané vidí 
tyto politiky „naživo“a  vidí, že jsou to lidé často 
kupodivu sympatičtí, sdílní a snad je i baví chodit mezi 
lidi. Letos zavítal do Kovářova lidovec František Talíř, 
synovec známého Jaromíra Talíře, jenž v  minulých 

Kulutra, spolky, aj.
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i  soubory Jarošovci z Mělníka a Vývrtka z Hustopečí. 
Kovářovan vystoupil s pásmem „Namlouvání“ a naše 
děti předvedly, jak si umí hrát.

 Nechybělo ani tradiční žertování se  souborem 
Doudleban, tentokrát v  rámci předvolební kampaně 
přijel sám Jan Žižka s družinou. Po hlavním programu 
vedoucí souborů poseděli s  odbornou komisí 
a vyslechli si řadu rad, což je důležité pro další činnost 
souborů. V  neděli dopoledne se  pak s  námi hostující 
soubory zúčastnily krojované mše svaté. Předpovědi 
počasí byly všelijaké, a tak jsme raději průběh festivalu 
soustředili pod stan. Nakonec se počasí vydařilo, děti 
se  mohly povozit na  starodávném kolotoči či svézt 
na koni. Jarmark byl také bohatý, a  tak si každý mohl 
přijít na své.

Nyní se těšíme na 28. června na svatbu našich členů. 
V  červenci nás čeká vystoupení v  Křenovicích a  pak 
dožínkový konec léta.

Přejeme Vám všem krásné, vydařené a pohodové léto! 
Kovářovan

Dětský den Lašovice 
Dne 14. 6. se v Lašovicích na hřišti konal dětský den. 

Díky krásnému počasí, které nám konečně po  dvou 
letech přálo, přišlo úžasných 60 dětí a za  to jsme moc 
rádi.

Děti se měly letos možnost svézt na koni, zastřílet si 
ze  vzduchovky, zatloukat hřebíky a  mnoho dalšího. 
Mohly si zaskákat na skákacím hradě, dát si cukrovou 
vatu nebo párek v rohlíku.

Dospělí si mohli dát bramborák nebo klobásu 
z grilu.

Děkujem KavAndy, že k  nám přivezla dobrou 
kávičku, lahodné dortíky a moc dobré domácí nanuky 
plné ovoce.

My všichni jsme si to s  vámi moc užili. Děkujeme 
všem, kteří se  podíleli na  přípravách, obsluze a  stání 
na stanovištích.

Všem zúčastněným ještě jednou moc děkujeme 
za úžasný den a těšíme se na vás opět příští rok.

Team L.A. Lašovice

Kultura, spolky, aj.

letech také Kovářov a  festival navštěvoval. Tento 
František Talíř je nyní náměstkem ministra životního 
prostředí. A dorazil do Kovářova v kroji. Na podiu jsme 
také viděli senátora Petra Štěpánka- za  obvod č.18 
-Příbram. Je dobré, když tito pánové o  Kovářově ví 
a navazují kontakty s našimi komunálními politiky. Jistě 
to je ku prospěchu nás všech.

Jaroslav Kahoun

Kovářovan 
Jaro bylo jako obvykle ve  znamení příprav 

na  festival, přesto jsme během nich stihli i  jiné akce. 
29.  března jsme byli pozváni, abychom předtančili 
na plese ve Stádlci. O Velikonocích, v neděli 20. dubna, 
jsme připravili společně s  obcí program pro děti. 
Odpoledne jsme zahájili loutkovou pohádkou 
O slepičce a kohoutkovi. Poté si děti mohly namalovat 
vajíčka, vyrobit slepičky či kohoutky, bílkem ozdobit 
perníčky nebo uplést pomlázky. A  nechyběly ani 
soutěžní hry – třeba házení vejci, slalom s vajíčky, zaječí 
závody a podobně.

Ve dnech 30. května až 1. června 2025 proběhl XXIX. 
folklorní festival Kovářov 2025. V  páteční večer jsme 
se  sousedy a  s hosty festivalu poseděli při tradiční 
kulinářské ochutnávce, tentokrát jsme „chlebovali“. 

Vítězkou tajného hlasování, který chléb nejvíce chutnal, 
byla tentokrát Dana Marvanová, na  dalších místech 
se  kupodivu umístili samí pekaři – Petr Rybníček, 
Martin Schmeller mladší a Jan Štindl. 

Hlavní program proběhl v  sobotu 31.  května 
odpoledne a mimo jihočeských souborů se představily 
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Vážení návštěvníci letního 
kina, 

Letošní léto pro vás máme připraveny pouze dva 
promítací večery. K přípravám a provozu letního kina je 
zapotřebí několika lidí, kteří se  musí časově sladit 
ve svém volném čase. A  jelikož každý z nás máme jiné 
zaměstnání, které nám zabírá samozřejmě vždy jiný 
čas, jsme rádi, že jsme letos našli alespoň tyto dva 
termíny, a  to: 11.7.2025 a 25.7.2025. Opět bude místo 
a  čas stejný, tedy vrch Lipný a promítání po  setmění. 
Nicméně brány se  otevírají mnohem dříve a  před 
filmem můžete přijít poklábosit s ostatními a občerstvit 
se do našeho kiosku U Venclových.

11 . 7 . 2 0 2 5 – Ve s n i čk o m á s t ře d i s k o v á – 
Československo 1985 – Kdo by neznal postavy jako 
Otík Rákosník, pan Pávek, svérázný doktor Skružný 
v podání Rudolfa Hrušínského a další. Filmová klasika 
z české vesničky, která nesmí v letním kině chybět.

25.7.2025 – Výjimečný stav – ČR 2024 – Rozhlasový 
zpravodaj na  Blízkém východě Karel Beran přijíždí 
na  základě anonymu na  otočku soukromě do  Prahy. 
V Kamburu, který neprofesionálně opustil, však právě 
ve  stejnou chvíli vypuká revoluce. Dostát povinnosti 
r e p o r t é r a d o n u t í z k u š e n é h o p r o f e s i o n á l a 
k  mystifikačním reportážím, kdy vřavu arabské 
revoluce simuluje na  kuchyňských spotřebičích 
ve  vinohradském bytě. V  hlavních rolích se představí 
Ondřej Vetchý, Tatiana Dyková a Jordan Haj. 

Aleš Zeman

Úvodní „pětiletku“ 
organizované turistiky mají 
za sebou už i v Zahořanech 

Zahořany – Jen těsně před dalším vpádem velmi 
chladného, původem arktického vzduchu, se v sobotu 

5.  dubna podařilo nepočetnému 
organizačnímu týmu kolem místního 
rodáka Lukáše Pešičky završit první 
„pětiletku“ Zahořanských pochodů. 
Mini-série turistických podniků 
kovářovského perimetru, která 
pomyslně odstartovala v sídelní obci 
krátce před Silvestrem, v  lednu 
pokračující Hrejkovickou dvacítkou, 

následována Předbořickou kolátorou a  kolem sv. 
Valentýna pak naučnou vycházkou Z  Klisince 
za hranice, se tak naplnila.

„První ročníky jsme pořádali také v  ryze zimním 
období, většinou v první půli února. Jenže záhy nám 
došlo, že v  širším okolí naší vsi je v  tomhle čase 
všemožných pochodů vlastně přetlak. A  tak od  loňska 
došlo k  přesunu na  začátek dubna“, sdělil ještě před 
akcí, jejíž startovací listina čítala kolem desáté hodiny 
přibližně sto padesát jmen, místní nadšenec Pešička 
(36).

Letošní trasu, směřující po  silnici na  Lašovice, dál 
k  samotě Jalovčí a poté převážně lesním porostem až 
k  Buku v  Mokřicích – památnému listnáči, mu 
pomáhali poctivě a přehledně značit kolegové ze Sboru 
dobrovolných hasičů (SDH). Pořadatelé od  úvodního 
ročníku „točí“ tři okružky – v  předchozích dvou 
případech šlo o túry převážně západním směrem, blíže 
Orlické přehradě. Tentokrát se pro změnu dokráčelo až 
na půl cesty od Krásné Hory nad Vltavou.

Na obrátce, pod rozkošatělou korunou jinak logicky 
dosud neobrostlého titána, bylo pro zapsané turisty 
připraveno vpravdě vítané občerstvovací posezení. 
Tomu, snad vyjma tekutého, i  ostřejšího dopingu, 
vévodilo mobilní ohniště s  opékačkou uzenin. Vše 
gratis, z  erárních zásob 
SDH.

Poté, co se  i poslední 
opozdilci „chtíc-nechtíc“ 
z v e d l i z  d o č a s n ě 
instalovaných laviček, 
n á s l e d o v a l ú s e k 
po  červeně značené 
stezce, a  dál prostou 
pěš inou ke  kapličce 
Peckov. Zde někteř í 
poznávali dílčí shodu 
s  lednovou etapou již 
zmíněné kolátory.
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Pak už takříkajíc lesem-nelesem, polem-nepolem, 
ovšem stále za „dohledu“ dřevěné Langovy rozhledny, 
od  začátku našeho století hrdě čnící z  lokality Onen 
Svět, se dokráčelo zpět do útulného zázemí v podobě 
klubovny zahořanských hasičů.

„Původně se  mi sem ani moc nechtělo, prognóza 
strašila nepřízní počasí. Ale přemluvil mně kamarád. 
A kromě chvil se silnými nárazy větru výšlapu nelituji. 
Po  cestě se  nám otevíraly nečekaně hezké výhledy, 
hlavně za přehradu, až do mého Pobrdí“, svěřila se už 
v  improvizované hospůdce, nad talířem bonusové 
gulášovky – prý jako od  venkovské babičky – 
příležitostná turistka Jana Masojídková z  Příbramě. 
Údajně toho dne absolvovala v  souvislosti s  oním 
„plezírem“ autem skoro sto kilometrů. Uf! A  opět 
za rok… 

PAVEL „P“ KRÁL

Veteráni  
- poděkování obci Kovářov 

Letošní již osmý ročník Veteránů Prvomájových 
Petrovic proběhl zcela netradičně až v  sobotu třetího 
května s mnoha změnami. Jednou z nich bylo oddělení 
skupiny historických vozidel do  rv. 1945 od  ostatních 
veteránů. S  tím samozřejmě souvisí zvýšené nároky 
na organizaci. Věřím, že se vše zvládlo ke spokojenosti 
účastníků i  diváků, a  proto bych chtěl touto cestou 
poděkovat za  vyjímečnou vstřícnost a  pomoc 
především starostce Mgr. Gabriele Zítkové a  panu 
Martinu Zelenkovi. Velké poděkování patří i  všem 
ostatním, kteří pomáhali s organizováním soutěže.

 Za pořadatele AMK Milevsko Jarda Šrůt

Pozvánka na Jídlobraní 
Krásný den, milí sousedé, je nám potěšením vás 

i  letos pozvat na  již 8.  ročník našeho tradičního 
Jídlobraní. Těšíme se, že se  opět všichni potkáme 
na  kovářovské návsi 4.  10.  2025 od 11:00  hod. Přijďte 
ochutnat různorodé pokrmy, nápoje, sladkosti, přijďte si 
popovídat, pobavit se  a  zatancovat si opět s  kapelou 
Kazach. Také letos bude mít akce charitativní rozměr –
  podpoříme ty, kteří naši pomoc potřebují nejvíce. 
V loňském roce jsme společně pomohli:

• Domácímu hospicu Athelas Písek, který finance 
využil na nákup léků a zdravotnického materiálu pro 
hospicové pacienty, 

• občanskému sdružení APLA, kde částka přispěla 
na  dofinancování odlehčovací služby pro děti, 
dospívající a dospělé klienty s autismem, 

• a  naší sousedce Jiřce Ťupové, která trpí 
onemocněním ALS. Vážíme si toho, že tato akce může 
existovat – a  že společně můžeme alespoň trochu 
pomoci v  těžkých životních situacích. Pokud by 
si  někdo chtěl vyzkoušet atmosféru tohoto dne 
i z druhé strany stolu, tedy v roli kuchtíka, neváhejte 
se ozvat na  jidlobrani@seznam.cz nebo nás kdykoliv, 

kdekoliv oslovit. Děkujeme a těšíme se na vás!
Aneta Gillová a Monika Hrochová

Kultura, spolky, aj.
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Dětský den ve Vesci  
V pátek 31. května se ve Vesci konal dětský den, který 
uspořádal místní Sbor dobrovolných hasičů (SDH). 
Slunečné počasí a pestrý program přilákaly celkem 46 
dětí z širokého okolí, které si užily odpoledne plné her, 
soutěží a  překvapení. Na děti čekalo celkem čtrnáct 
stanovišť s  nejrůznějšími disciplínami – mj. lovení 
rybiček, jízda na koni, střelba z  luku a ze vzduchovky, 
skákání v  pytli, pétangue, zatloukání hřebíků nebo 
třeba chůze na  chůdách. Každé z  těchto stanovišť 
prověřilo dětskou zručnost, obratnost i  trpělivost. Jako 
bonus byl na  louce vedle požární zbrojnice nafouknut 
skákací hrad. Po absolvování všech úkolů se  malí 
účastn íc i vydal i na  dobrodružnou výpravu 
za  pokladem. Na  jejím konci na  ně čekala zasloužená 
odměna. Celou akci zakončila indiánská show 
s kobylkou Májou. A jako zlatý hřeb dne se nad Vescem 
po několika kapkách deště objevila krásná dvojitá duha 
– symbolický závěr vydařeného odpoledne. Děkujeme 
všem, kteří se na přípravě této akce podíleli, a  těšíme 
se na další společné setkání.

Eva Lhtová

Čarodějnice 
Čarodějnice na  Lipném přilákaly malé i  velké 

V podvečer 30. dubna se na návsi sešli malí i velcí, aby 
společně vyrazili na  tradiční čarodějnickou stezku 
zakončenou na  vrchu Lipný. Na  stezce děti čekalo 
několik úkolů, které prověřily jejich bystrost. Na 

Lipníku pak byly 
připraveny další 
d i s c i p l í n y – 
n a p ř í k l a d m yš í 
závody, tajemná 
j e s k y n ě n e b o 
h l e d á n í 
k ř i š ť á l o v ý c h 
kuliček. Za splněné 

Kultura, spolky, aj.

úkoly nechyběly odměny, a  na  závěr si všichni mohli 
u  ohně opéct špekáčky. Počasí přálo a  celou akci 
provázela příjemná atmosféra. Děkujeme všem, kdo 
se na její přípravě podíleli.

Petra Pešičková

Dětský den v Kovářově 
O b e c K o v á řo v v e  s p o l u p r á c i s e  S b o re m 

dobrovolných hasičů uspořádala Dětský den, který 
se  kvůli nepříznivému počasí konal v  náhradním 
termínu 21.  června. Tentokrát počasí přálo – nad 
kovářovskou návsí zářilo slunce a  příjemný stín 
poskytovaly kaštany.

Na děti čekalo několik oblíbených disciplín jako jízda 
na  čtyřkolce, lovení rybek, závody loděk,  střílení z  luk 
a další. Za  jejich splnění si každý malý účastník odnesl 
zaslouženou odměnu. Nechyběl skákací hrad, sladká 
cukrová vata ani tradiční opékání špekáčků na závěr.

Děkujeme všem, kdo se  podíleli na  organizaci této 
povedené akce, i  všem sponzorům, kteří přispěli 
k radosti dětí. 

Petra Pešičková

Vážení diváci, milí přátelé 
a příznivci Hostínského 

divadelního léta,  
rozhodl jsem se, že letošní ročník divadelní 

přehlídky bude poslední.
Chtěl bych poděkovat vám divákům za  úžasnou 

atmosféru při všech představeních, kvůli které sem 
herci rádi jezdili. Také chci především poděkovat všem 
partnerům, sponzorům za  vstřícnost, zvláště obci 
Kovářov za  několikaletou podporu pro tuto akci. Dík 
také patří i mým spolupracovníkům i  z řad místních 
obyvatel. Velmi oceňuji tzv. domácí atmosféru, která mě 
nabíjela a  v krušných chvílích mě přesvědčila, že má 
cenu tuto akci organizovat. Všechno ale má svůj konec, 
proto ještě jednou všem děkuji.

Václav Bláha
organizátor přehlídky
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SDH – KOVÁŘOV 
Vážení spoluobčané, sestry a bratři hasiči

Sbor dobrovolných hasičů Kovářov 
si připomněl 17.05.2025  140  let 
od  svého založení, kdy byl položen 
v ě n e c k  p o m n í k u p a d l ý c h 
n a  k o v á ř o v s k é n á v s i . P o t é 
následovala na  Kovářovských 

Hůrkách soutěž v  požárním sportu – 
útoku o  pohár starosty SDH Kovářov, kdy byla 
prověřena technika motorová stříkačka PS12 a moderní 
motorová stříkačka TOHATSU. Každý sbor měl 
2  pokusy, a  to jeden s  PS 12 a  druhý s  TOHATSU. 
Kovářovské ženy obsadily 1. místo a muži místo 3. Je to 
zatím jeden z  nejlepších výsledků kovářovských 
družstev za 20  let. Oslav se  zúčastnili hosté, a  to 
starosta SHČMS – Krajské sdružení hasičů Jihočeského 
kraje – bratr Mgr. Jiří Žižka, starosta OSH ČMS Písek 
bratr Ing. Jiří Heinrich, starostka obce Kovářov Gabriela 
Zítková. Celou akci zahájil starosta SDH Kovářov Josef 
Grůbr, který v  krátkosti připomněl historii sboru 
a  současný stav. Bratr Jiří Žižka ocenil práci sboru 
a  upříležitosti výročí předal starostovi sboru pamětní 
stuhu KSH Jihočeského kraje na  sborový prapor. Bratr 
Jiří Heinrich ocenil práci celého sboru medailí 
za  příkladnou práci. Následně byli oceněni starostou 
SDH Kovářov pamětním darem členové sboru 
za  dlouholeté členství, za  zásluhy pro sbor, ocenění 
za mimořádný přínos pro sbor převzal bývalý starosta 
obce a  člen SDH Kovářov Pavel Hroch za  záchranu 
sboru před zrušením. Starosta SDH si převzal 
od velitele sboru Libora Škocha ocenění za zásluhy pro 
sbor. Následovala soutěž v  požárním sportu, kde 
soutěžilo celkem 9 družstev mužů a 3 družstva žen. 
Členové SDH se postarali o občerstvení kolegů a hostů. 
Nakonec následovalo vyhlášení výsledků. Děkuji 
vedení obce Kovářov za  finanční dar na  uspořádání 
oslav, dále patří veliké poděkování členům SDH 
Kovářov za  přípravu oslav, následný hladký průběh, 
kdy jsme 140 let SDH Kovářov důstojně oslavili.

Josef Grůbr
Starosta SDH Kovářov

Velitel zásahové jednotky

Kultura, spolky, aj.

SDH - VLADYČÍN 
Vážení spoluobčané,

dovolte mi, abych Vás seznámil 
s  činností hasičů okrsku Kovářov 
za první polovinu roku 2025 a s plány 
do konce roku.
První polovina roku bývá na  našem 
okrsku většinou ta aktivnější, letos 

proběhly všechny valné hromady sborů včetně té 
okrskové, shromáždění představitelů , soutěže 
v požárním sportu, školení a další.

Soutěž o  pohár starosty SDH v  požárním sportu 
se  letos konalo 17.5.  v  Kovářově, kde místní SDH 
oslavilo 140. výročí založení sboru.

Na fotbalovém hřišti se sešlo 8 družstev mužů a  tři 
družstva žen. Zahájení se  spolu s  místními hasiči 
a  starostou okrsku zúčastnili i  starostka obce Gabriela 
Zítková, starosta okresního sdružení v  Písku Jiří 
Hendrych a  starosta krajského sdružení hasičů Jiří 
Žižka. Zasloužilým členům sboru byly předány pamětní 
plakety.

Následovala tradiční soutěž v  požárním útoku 
na  dvě kola, kde jeden pokus byl s  vlastním strojem 
a druhý pokus s  jednotným strojem Tohatsu. Oba časy 
se sčítaly. Takto postavená soutěž dokonale prověřila jak 
techniku, tak i  zkušenosti jednotlivých soutěžících. Je 
dobré vidět, že o techniku je na okrsku dobře pečováno 
a  družstva byla kvalitně připravena. To přispělo 
k  vyrovnaným výkonům a  napínavé soutěž i 
až do konce.

V  kategorii mužů si pohár za první místo nakonec 
odvezlo družstvo z  Vepic před druhým Vladyčínem 
a jako třetí se umístil domácí Kovářov.

Kategorii žen opanovaly děvčata z Kovářova, druhé 
skončily hasičky z Předbořic a třetí Lašovice .

Velké díky patří všem z  SDH Kovářov a  dalším 
za  výbornou organizaci celého dne i  všem ostatním, 
kteří se oslav zúčastnili.

Další společnou akcí všech SDH bylo školení 
na  práce s  motorovou pi lou . To se  konalo 
23.  5.  v  klubovně SDH Kovářov. Školení se  zúčastnili 
všichni držitelé průkazu a  ten by všem prodloužen 
o  další dva roky. Tímto v  jednotkách splňujeme další 
požadované odbornosti členů.

Do konce roku bychom rádi zorganizovali odbornou 
přípravu členů, shromáždění představitelů a další kolo 
valných hromad.

Hasiči z  místních částí pořádají také spousty 
kulturních a  společenských akcí jako jsou dětské dny, 
zábavy, starají se o své obce, jsou k dispozici v případě 
mimořádných událostí a  při pomoci občanům a  obci, 
za to jim patří velký dík.

Zdeněk Brůžek, starosta okrsku Kovářov
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TOP nakonec dostal a získal krásné osmé místo, když 
vyhrál dva zápasy a  jednou prohrál těsně 2:3. Pokud 
se  mu podaří ještě více zapracovat v  tréninku, jeho 
výkonnost může jít dál nahoru. Dva turnaje 
neabsolvoval. I  on má šanci příští sezónu být lépe 
nasazen. Dominik, ačkoliv do této věkové skupiny ještě 
nepatří, sbíral body na  celkově jen třech turnajích, 
přesto získal 482 bodů, a to mu stačilo na celkové velmi 
pěkné 25. místo. Kategorii U13 vyhrál Ondřej Batysta 
z Vimperku s 5622 body.

Dominik předvedl skvělý výkon v soutěži družstev 
mladších žáků spolu s Matyášem Vlnou (který bohužel 
více turnajů neabsolvoval) a Honzou Škochem. Honza 
tým vyburcoval a kluci posunuli Kovářov na nečekané 
4. místo. V  soutěži družstev ještě připomeňme velmi 
pěkné druhé místo děvčat, o  které se  zasloužily 
Maruška Škochová a  Monika Podlahová – i  tento 
výsledek překvapil a potěšil.

Kategorie staršího žactva (U15) byla v podstatě naší 
nadstavbou, protože věkově v  této skupině nemáme 
nikoho. Klasifikováno bylo celkem 23 hráček. Maruška 
Škochová nasbírala ze dvou turnajů 110 bodů a stačilo jí 
to na 13. místo. Patnáctá skončila Monika Podlahová, 
která také absolvovala dva turnaje ze sedmi se ziskem 
75  bodů. Nikola Dvořáková s 39  body obsadila 
18. místo.

Chlapců bylo mezi staršími žáky celkem 59 a  ani 
mezi nimi se  naši neztratili. Honza Škoch ze  tří 
absolvovaných turnajů ukořistil 448 bodů a  získal tím 
dobré 26. místo. Dominik Bučko odehrál jeden turnaj 
ze sedmi (ten v Kovářově) a obsadil se ziskem 59 bodů 
53. místo.

V dorostenecké skupině (U17) jsme měli zastoupení 
jen v chlapcích. Stále se lepšící a velmi poctivě trénující 
Václav Slaba obsadil velmi pěkné 9. místo. Vašek se tak 
dostal do  turnaje TOP 10 – mezi deset nejlepších 
jihočeských dorostenců , z  nichž někteří jsou 
na soupiskách divizních týmů mužů. Na  tomto turnaji 
bojoval seč mohl a  dvěma výhrami získal nakonec 

Sport v obci

TTC KOVÁŘOV 
Po skončení oficiálních soutěží dospělých skončila 

sezóna i pro naše žactvo a dorost. Začneme 
kategorií nejmladšího žactva (U11). 
V  soutěž i děvčat obsadi la Monika 
Podlahová celkově 5.  místo, ačkoliv 

s e  z  rů z ný c h dův o dů 
n e m o h l a z ú č a s t n i t t ř í 
turnajů. Na  těch čtyřech, 
k t e rý c h s e  z ú ča s t n i l a , 
obsadila postupně čtvrté, 
páté, třetí a  první místo 
a  získala celkově 311  bodů. 
Zvítězila Natálie Maršánová 
z Vyššího Brodu se 709 body, 
která ostatních 17  hráček 
v  k a t e g o r i i v i d i t e l n ě 
převyšovala . V  soutěž i 
chlapců obsadil Dominik 
Bučko s 98  body celkově 
1 8 .  m í s t o 
z  34  klasifikovaných hráčů. 
Soutěž byla dost vyrovnaná 
a  stále se zlepšující Dominik 
se též nezúčastnil tří turnajů. 
Celkově vyhrál volarský 

Tomáš Suchý s 3786 body.
V kategorii mladšího žactva 
(U13) j sme mě l i mezi 
25  hráčkami zastoupení tří 

dívek, které skončily uprostřed klasifikačního žebříčku. 
Na  pěkném 10.  místě s 244  body se  umístila Marie 
Škochová. Pokud dokáže přenést své výkony z tréninků 
i  do  soutěžních zápasů, může v  budoucnu pomýšlet 
na  ještě vyšší příčky. Z  pozice náhradnice se  dostala 
do turnaje TOP 8, kterého se účastní 8 nejlepších hráček 
kraje a hraje se systémem každý s každým. Skončila na 
8. místě, ale jistě získala cenné zkušenosti do  dalších 
bojů. Maruška se  z  důvodu nemoci nezúčastnila tří 
turnajů z  osmi. Tři turnaje v  této kategorii vynechala 
také Monika Podlahová, a  přesto obsadila výborné 
12.  místo se  ziskem 188  bodů. Je to dobrý základ 
do  nové sezóny, protože je tu možnost, stejně jako 
u  Marušky, být lépe nasazována na  turnajích. Na 
13.  místě se 165  body skončila Nikola Dvořáková. 
Na pěti turnajích, které absolvovala, obsadila postupně 
8., 9.-10., 5.-8.  a  13.-16.  místo. Nikola má prostor 
na  zlepšení tréninkové přípravy. Kategorii vyhrála Ela 
Schwarzová z Vimperku s 1136 body.

V  soutěž i mladš ích žáků se  klasifikovalo 
55  závodníků, z  našeho klubu to byli Jan Škoch 
a  Dominik Bučko. Honza na  turnajích vždy bojuje 
s velkým nasazením a výsledkem je výborné 10. místo 
se  ziskem 1827  bodů. Před turnajem nejlepších deseti 
hráčů kraje byl na 11. místě, ale jako náhradník se na 

Turnaj TOP 10

Přebor družstev
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MUŽI „A“
Hodnocení trenéra Filipa Škocha: „Sezonu hodnotím 

pozitivně, podařilo se  nám soutěž vyhrát a  po  roce 
postoupit do  I. A  třídy. Sezona to byla náročná a  jsem 
i za kluky moc rád, že jsme to společně zvládli. Podařilo 
se zabudovat plno mladých odchovanců, kteří společně 
se  zbytkem týmu vytvořili super partu, a  to je hodně 
důležité. Teď se  musíme připravit na  novou soutěž 
a v ní bychom chtěli hrát důstojnou roli. Závěrem bych 
chtěl poděkovat Obci Kovářov, všem sponzorům, 
klukům z výboru, prostě všem, kteří se podílejí na tom, 
že v  K o v á řo vě f u n g u j e f o t b a l o d  m l á d eže 
až po dospělé.“

 MUŽI „B“
Výborná spolupráce mezi muži „A“ a „B“ je patrná 

při pohledu na  tabulku 9.  ligy. V  konečném pořadí 
se  podařilo po  podzimním 6.  místě posunout na 
5.  příčku a  předskočit tak sousedy z  Hrazánek. 
Poděkování patří L. Fauknerovi, který svou obětavou 
prací skládá tým před každým zápasem.

MLADŠÍ ŽÁCI SPOL. KOVÁŘOV/ HRAZÁNKY 
Hodnocení trenérů P. Jandy a P. Klímy: „Mladší žáci 

TJ ZD Kovářov mají za sebou velmi povedenou sezónu, 
kterou zakončili na  solidním 4.  místě v  tabulce své 
okresní soutěže. Svými výkony potvrdili, že v  klubu 
vyrůstá šikovná generace fotbalistů a  fotbalistek, která 
se  nebojí bojovat proti silným soupeřům a  stále 
se zlepšuje. Nejlepší výsledky přišly zejména ve druhé 
polovině sezóny, kdy se tým sehrál a zlepšil součinnost 
mezi jednotlivými hráči. Výhry nad silnějšími soupeři 
ukázaly herní potenciál tohoto ročníku, vyvrcholením 
bylo poslední domácí utkání s  týmem FK Čížová, kdy 
tým ukázal velké morální a fyzické odhodlání a porazil 
velmi silného soupeře 2:1. Tým odehrál během sezóny 
řadu napínavých zápasů, v nichž ukázal nejen fotbalové 
dovednosti, ale i  týmového ducha, odhodlání a  chuť 
se učit. Mnohá utkání byla vyrovnaná, a  i když někdy 
chybělo trochu štěstí, hráči vždy nechali na  hřišti 
maximum. Velkou oporou týmu byli zejména brankář 
Jakub Skála, kapitán Lukáš Smetana, bratři Vlkovi, ale 
pochvalu si zaslouží všichni mladí fotbalisté 
a  fotbalistky, kteří během sezóny pravidelně 
nastupovali. Výsledné 4. místo je odměnou za jejich píli 
na trénincích i snahu v zápasech.

7. místo. Škoda, že nezachytil lépe začátek turnaje, mohl 
se umístit ještě lépe. Na  léto dostal Vašek od Michala 
Špety osobní tréninkový plán, který poctivě plní, a  je 
p ř i h l á š e ný n a  t r é n i n k o vý k e m p d o  H o ř i c 
v Podkrkonoší. Letos se zúčastnil všech turnajů U17.

Objev této sezóny Ondřej Sedlák se  zúčastnil dvou 
posledních turnajů z  celkem pěti, získal 198  bodů 
a  celkově 16.  místo z 29  hráčů. Vašek i  Ondra jsou 
příslibem pro posílení družstev mužů, k čemuž přispěje 
i návrat Michala Špety. Aby se družstvo sehrálo, utkalo 
se  v  Ratajích s  béčkem Bechyně, kde prohrálo 8:10. 
Michal Špeta si zahrál jen čtyřhru, kterou s  Lukášem 
Vlnou vyhráli, pak dostali příležitost další. Všechny 
čtyři body uhrála Aneta Smetanová, která obětavě 
přijela na utkání z Prahy. Dvěma body přispěl Václav 
Slaba a  jedním Jiří Mošanský. Utkání splnilo svůj účel, 
hlavně při hledání vhodného složení čtyřher, což bude 
ještě pokračovat.

Ligové družstvo žen si vyjednalo přátelské utkání 
s  týmem mužů Sokola Strakonice a  remizovalo 9:9. 
Největším kladem bylo, že si po  vleklém zranění 
zahrála kapitánka Radka Horká.

Po letní pauze začnou pravidelné tréninky opět 
v  září. Na  sobotu 13.  září je naplánovaný Memoriál 
Jiřího Vlka – turnaj dvojic v kategorii dospělých.

Všem naš im př íznivcům, podporovatelům 
a  čtenářům přejeme krásné léto plné odpočinku 
a těšíme se na shledání u zelených stolů v nové sezóně.

František Špeta

⚽  Fotbalový oddíl TJ ZD 
Kovářov, z.s. ⚽  

Mistři I.B  třídy sk. „C“! V  tomto duchu 
se  nesla poslední dvě utkání mužů „A“. 
Symbolicky se  tak opět stalo v  zápase 
24.  kola na Hradišti, kde se  slavil postup 
z I.B třídy i před šesti lety v sezóně 2018/19.

Sport v obci

Poslední trénink

Mistři 1.B třídy sk "C"ˇ- 7.liga
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MINI PŘÍPRAVKA
Nejmenší fotbalový potěr kovářovského fotbalu 

se  zúčastnil hned tří jarních turnajů 3+0 v  Písku, 
v Oslově a v Sepekově. Je to dobrá příprava pro jejich 
další počínání, protože od nové sezóny je čeká ostrý start 
v  kategorii Mladší přípravka II pro ročníky 2018 
a mladší. Přejeme hodně štěstí a radosti z pohybu nejen 
hráčům samotným, ale také trenérům a rodičům!

V  létě chceme pozvat fanoušky na Memoriál Vládi 
Fořta a Tomáše Měcháčka, který se uskuteční v sobotu 
26.  července 2025 na Hůrkách v Kovářově. Muži „A“ 
vyzvou SK Mirovice a  muži „B“ změří síly s  SK 
Klučenice. Přesný program bude upřesněn.

Dovolte mi, abych na  závěr poděkoval všem našim 
podporovatelům a  sponzorům za  uplynulou sezónu 
2024/2025, která byla jistě úspěšná. Děkujeme všem 
trenérům, hráčům a  hráčkám, správcům, paním 
pokladním a  členům výboru za  jejich neustálou práci 
pro náš klub TJ ZD Kovářov!

Tomáš Janeček

KONEČNÉ TABULKY TJ ZD KOVÁŘOV - 
SEZÓNA 2024/25

MUŽI "A" - I. B. sk."C" - 7. liga

Trenéři i rodiče se shodují, že tým udělal za poslední 
měsíce velký pokrok, a s takovým přístupem má velkou 
perspektivu do  dalších sezón. Všem hráčům i  jejich 
podporovatelům patří velké poděkování za  nasazení, 
energii a chuť reprezentovat klub TJ ZD Kovářov.

Gratulujeme mladším žákům k  pěknému umístění 
a přejeme hodně štěstí a radosti do dalších

fotbalových sezón!“

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA SPOL. 
KOVÁŘOV/HRAZÁNKY

Hráči mladší přípravky odehráli na  jaře celkem 13 
zápasů v  okresním přeboru. Na  začátku jarní části 
se potvrdila forma ze zimních turnajů, kdy se ve dvou 
zápasech proti FC Písek „B“ a  „C“ podařilo vstřelit 
našim hráčům neskutečných 22  branek. V  dalších 
zápasech hrála přípravka vždy vyrovnanou partii, a  i 
když se  tolik nedařilo, tak v  žádném utkání vysloveně 
nepropadla. Je vidět, že kluky fotbal baví a  neustále 
se  zlepšují. Potěšením je, že naše řady rozšířili kluci 
z  Hrazánek, kteří pravidelně nastupují do  zápasu 
a jedna dívka a chlapec z Klučenic, kteří se u nás teprve 
„rozkoukávají“. Děkujeme rodičům, že vedou své děti 
ke  sportu! Společnou odměnou bylo povedené 
zakončení sezóny na  našem hřišti, kdy si hráči 
přípravky zahráli proti rodičům. 

Sport v obci

Mladší žáci TJ ZD Kovářov

Společné foto z dokopné Mladší přípravky

Turnaj 3+0 v Písku
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Sport v obci/Ostatní

dětem do  jejich života hned od malička, uděláme pro 
ně opravdu velikou službu pro jejich zdraví 
do budoucna. Právě v dětství se  formují návyky, které 
pak člověka často provází celý život. Já osobně jsem 
svým rodičům vděčná za to, že mě již od útlého dětství 
pravidelně brali na  pěší výlety, podporovali mě 
v  pravidelném sportování v  dětském kolektivu, ale 
dbali i na  to, abych svůj volný čas trávila venku. Byla 
jsem tak v  pohybu spolu celý rok. Dodnes z  toho 
čerpám. A  věřím, že i moje zdraví je tímto pozitivně 
ovlivněno. 

Proč tedy pohyb spolu s dětmi? 
Děti si z  rodiny odnášejí návyky na  celý život. 

Pokud vidí rodiče, jak si užívají pohyb, berou ho jako 
přirozenou součást dne. Navíc společné aktivity utužují 
vztahy a vytvářejí cenné vzpomínky. 

Praktické tipy, jak začít: 
Rodinné procházky: Každý den po  večeři krátká 

procházka v okolí. Děti se uvolní, rodiče si odpočinou, 
a všichni načerpají čerstvý vzduch.

• Pohybové hry: Schovávaná, honička, překážkové 
dráhy nebo venkovní bojovka. Zábava zaručena i bez 
sportovního vybavení.

• Společné víkendové výlety: Pěší túra, cyklovýlet 
nebo třeba plavání. Ideální příležitost k  objevování 
přírody i pohybu.

• Deštivé dny? Nevadí!: Taneční párty v  obýváku, 
nebo třeba cvičení pro děti podle videa. Stačí 
20 minut. 

• Zapojte i domácí práce: Hrabat listí, sekat trávu, 
mýt okna – vše se dá pojmout jako aktivita, u které 
se  rodina hýbe a  zároveň spolupracuje. Zároveň 
se  u  těchto aktivit děti učí důležité činnosti, které 
budou vykonávat v dospělosti.

Malé cíle, velký efekt! Nemusíte trávit hodiny 
v  tělocvičně, nebo utrácet velké peníze za  vstupné 
do  fitka. I  krátký, pravidelný pohyb se  počítá. 
Nastavte si jednoduchý cíl – například 30  minut 
pohybu 5 x  týdně – a  zapojte do  plánování i  děti. 
Nechte je vymýšlet aktivity a  střídat se  ve vedení. 
Pohyb má být radost, ne povinnost. Když ho spojíte 
se  společně stráveným časem a  smíchem, stane 
se přirozenou součástí vašeho života. A  to je nejlepší 
investice do zdraví celé rodiny. A tak vám přeji, abyste 
si na  společný pohyb opravdu udělali čas, aby vás 
pohyb bavil a  přinášel nejen zdravotní užitek celé 
rodině.

MGR. LENKA SVOBODOVÁ

MUŽI "B" - Platan OS 9. liga

Penalty OP mladší žáci

Pohyb pro celou rodinu: 
Společně, zdravě a s 

úsměvem 
V  dnešní uspěchané době je snadné sklouznout 

k  sedavému životnímu 
stylu. Práce, škola, 
domácí povinnosti – 
n a  p o h y b č a s t o 
n e z b ý v á č a s a n i 
energie. Přitom právě 
pravidelná aktivita 
pomáhá zlepšit nejen 
fyzické zdraví, ale 
i  náladu, soustředění 
a  r o d i n n é v z t a h y. 
Klíčem je zapojit se do 
pohybu společně –
  jako rodina. Zároveň 

dát společnému pohybu opravdovou prioritu. Třeba 
se vám to zdá dnes ne tolik důležité a říkáte si, že na to 
opravdu nemáte čas. Pokud však zařadíme pohyb 
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Kroužkování čápů 2025 – 
Slavoňov a okolí 

Dne 20.  června 2025 proběhlo kroužkování čapího 
hnízda ve  Slavoňově. Okroužkována byla tři mláďata 

č á p a b í l é h o , 
všechna v  dobré 
kondici.
Součástí akce byla 
t a k é k o n t r o l a 
a  údržba hnízda. 
V  čapích hnízdech 
se  často objevuje 
odpad jako plasty, 
provázky či jiné 
n e b e z p e č n é 
materiály, které 
m o h o u o h ro z i t 
m l á ď a t a . 
Kroužkování je 
p r o t o n e j e n 
n á s t r o j e m p r o 

sledování ptáků, ale i  příležitostí ke  kontrole 
zdravotního stavu mláďat a úklidu jejich prostředí.

V  rámci letošního monitoringu bude v  jižních 
Čechách zaznamenáno a  zkontrolováno celkem 
79 hnízd.

Záměrem odborníků a ochránců přírody je vytvořit 
čápům co nejvíce bezpečných a  vhodných míst 
k  hnízdění. V  jižních Čechách je aktuálně připraveno 
přibližně 140 dalších hnízd, která jsou však zatím 
neobsazená. Čápi si totiž každé jaro samostatně 
vybírají, kde se usadí – lidská snaha může pomoci, ale 
výběr místa je vždy na nich.

Z okolních lokalit proběhlo kroužkování také:
- 22.  června 2025 – Milevsko: okroužkována 

2 mláďata
- 22.  června 2025 – Zbelítov: okroužkována 

4 mláďata

Smysl kroužkování čápů

Kroužkování je důležitým nástrojem ornitologického 
výzkumu. Díky jedinečně označeným ptákům mohou 
odborníci sledovat jejich pohyb, zimoviště, délku života 
i  úspěšnost návratů na  hnízdiště. Tyto informace 
pomáhají chránit nejen jednotlivé druhy, ale i  celé 
ekosystémy, ve kterých čápi hrají důležitou roli.

Velké poděkování patří celému týmu vedenému 
panem Chvapilem, který se  o  kroužkování a  kontrolu 
hnízd stará s velkým nasazením a péčí.

Všem mladým čápům přejeme šťastný start 
do života a bezpečné cesty nad krajinou

Michal Pajer

Poděkování ZŠ 
Starostka obce srdečně děkuje Základní škole 

Kovářov za  aktivní zapojení do  života obce. Zvláštní 
poděkování patř í panu řediteli Mgr. Liboru 
Mandovcovi, který vždy reaguje vstřícně a  podporuje 
účast školy na  obecních akcích. Velké díky patří také 
paním učitelkám Mgr. Soně Schorníkové a  Mgr. 
Veronice Pšeničné, které děti připravovaly na  svá 
vystoupení – pěvecká, hudební i  recitační. Děkujeme 
také všem žákům, kteří pomáhali s organizací veřejných 
událostí, a to konkrétně Marii Krejčové, Elišce a Emičce 
Fumfálkovým, Filipovi a  Nině Jandovým, Johaně 
Machalové, Agátě Jančí, Kristýně a Ondřeji Řezáčovým, 
Dominikovi Hanzlíkovi, Jaromíru Čapkovi, Jakubovi 
Bučkovi a  Klárce Škochové, kteří na  slavnostním 
ukončení školního roku v základní škole obdrželi malý 
dar od  obce. A  budeme rádi, pokud nám zachovají 
přízeň a budeme se na ně v budoucnu moci spolehnout.

Velké poděkování také paní ředitelce a  učitelkám 
z  mateřské školy, které nám svým pěveckým 
doprovodem zpříjemňují slavnostní akce, jako jsou 
například Vítání občánků.

Gabriela Zítková

Ostatní
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Kulturní Kalendář
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Inzerce

Hostínské divadelní léto 

  VŠECHNY BÁJEČNÝ VĚCI 
      hrají: Richard Krajčo

  

Seznam všeho, pro co stojí za to žít.
Napíšete ho s námi? 
Monodrama, které věří v lepší svět.

Vážení diváci,
pokud zde na internetu zjistíte, že je některá zóna již vyprodána, nevěšte hlavu. Další prodej vstupenek je na Obecním 
úřadě v Kovářově. Pokud ani tam neuspějete, přijeďte nebo zavolejte v době konání přehlídky do Hostína. Většinou 
nebývá úplně vyprodáno (internet není rozhodující, protože předprodej končí cca týden před akcí, aby se  stačily 
vyřídit objednávky zaslané poštou) a  bývají také vratky (diváci, kteří se  z  nějakého důvodu nemohou dostavit). 
V každém případě se o vás postaráme.

 Václav Bláha, organizátor přehlídky

07.08.2025 v 19:30

JEN PRAVDU, DRAHÝ 
10.08.2025 19:30 

420 Kč - 450 Kč

CENA ZA NĚŽNOST 
09.08. 2025 19:30 

420 Kč - 450 Kč
MANŽELSKÉ TURBULENCE 

08.08.2025 19:30 
420 Kč - 450 Kč

„Monodramatům jsme se vyhýbali a čekali, jestli 
někdy nedozraje doba k  tomu, abychom udělali 
výjimku. O tom, že dozrála, nás přesvědčil herec 
a  muzikant Richard Krajčo a  režisérka 
a  spisovatelka Karin Krajčo Babinská. Titul, 
který by důstojně navázal na Deštivé dny, jsme 
pro ně hledali dlouho. Manželé Krajčovi chtěli 
oslavit konec pandemie, když ne humorem, tak 
alespoň optimismem. Monodrama Všechny 
báječný věci má k  bujarému smíchu daleko, 
v optimismu ale vyniká. Jeho aktér se v dětství 
rozhodne, že pro svou maminku napíše seznam 
všech báječných věcí, které ho – a  tedy i  nás – 
na  tomto světě obklopují. Seznam toho, pro co 
stojí za  to žít, se  rozrůstá i  díky divákům, 
s  jejichž aktivní přítomností slavný britský 
dramatik Duncan Macmillan počítá. Text 
umožňuje, kromě dobrovolného zapojení diváků, 
i  improvizaci a autorský herecký vklad. I proto 
okamžitě po  premiéře na  divadelním festivalu 
v  Edinburghu dobyl svět. Původní inscenaci 
s  Donahoem natočila HBO a  text následně 
zinscenovalo mnoho divadel, včetně těch 
českých. Avšak z  logiky textu každá inscenace 
byla a  vždycky bude absolutně jiná. To, co 
se  daný večer odehraje, záleží jak na  osobnosti 
herce, tak na  divácích. Nemusíte pochybovat 
o  tom, že to, co předvede Richard Krajčo, jste 
ještě nikdy neviděli…“ 

Pavel Ondruch

BAJAJA 
10.08.2025 

70 Kč - 100 Kč
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Hostinec Ve staré škole 

červenec a srpen otevřeno denně 11.30-20.00

Nabízíme:
 studenou i teplou domácí kuchyni

 čepované pivo
zmrzlinu, zákusky, kávu a další
možnost oslav, svateb, sešlostí

 
Všichni jste srdečně zváni na toto krásné místo v Chrástu.

Chválová Miroslava

Inzerce
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Kovářovský zpravodaj
periodický tisk územně samosprávního celku vydává čtvrtletně Obec Kovářov, 
Kovářov 63, 39855, IČO 00249777, MK ČR E 11455. www.kovarov.cz
Neoznačené příspěvky jsou materiály Obce Kovářov. Výtisk je neprodejný!
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